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شماره 1105 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان
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 مانع تراشی کاخ الیزه در رفع تحریمهای
 ضد ایرانی

حنیف غفاری
فرانســوی ها در حوزه دیپلماســی پنهان »رویکرد التماسی در برابر دولت جدید ایران« را در 
پیش گرفته و اکنون، پس از اطمینان نسبت به زمان برگزاری مذاکرات، وارد تقابل با تهران 

شده اند.
در حالی که قرار اســت جلســۀ بعدی مذاکرات وین هفتۀ آینده برگزار شــود، حســین امیر 
عبداللهیان وزیر امور خارجه ی کشــورمان از نقش فرانســه و آلمــان و انگلیس انتقاد کرد 
و در عین حال اظهار داشــت  که مســئولان سیاســت خارجی اتحادیۀ اروپا نقش مثبتی به 
عهــده دارند.به گزارش ایندیپدنت، روز پنچ شــنبه ۲ دی/۲3 دســامبر، اتحادیۀ اروپا اعلام 
کرد که مذاکرات معروف به »احیای برجام« روز دوشــنبۀ آینده در وین از سر گرفته خواهد 
شــد. نشست آینده، دور هشــتم مذاکرات محسوب می شــود.در این حال در تهران، حسین 
امیرعبداللهیان که با همتای عراقی  خود  نشست مطبوعاتی داشت، به خبرنگاران گفت: »ما 
در جریان این مذاکرات، در مجموع موضع برخی از کشــورهای اروپایی از جمله فرانســه را 
سازنده نمی بینیم و انتظار داریم که طرف فرانسوی در این گفتگوها نقش سازنده ای به عهده 

بگیرد و کمک کند که در این مرحله آنچه که مربوط به حقوق ایران است محقق شود«.
او به طور کلی از نقش ســه کشور اروپایی )انگلیس، فرانســه و آلمان( چندان ابراز رضایت 
نکرد و گفت: »ســه کشــور اروپایی هیچ ابتکار جدیدی از خود نشان ندادند ولی ما در یک 
مذاکرۀ ســخت و پرچالش با آنها و به موازات آن با گروه 1+۴ موفق شدیم که نظرات ایران 
را در پیش نویســی که در دور بعدی مذاکرات مورد بحث قرار می گیرد به تأیید شفاهی همه 

طرف ها برسانیم«.
امیرعبداللهیان تأکید کرد که »طرف های ما، از جمله اروپایی ها، تردید نکنند که اگر بخواهند 
یــک امتیــاز بدهند و 10 امتیاز از ما بگیرند، ما زیر بار ایــن موضوع نمی رویم. ایران در این 
مذاکرات حســن نیت دارد و با هدف »رســیدن به یک توافق خــوب« روند گفتگو را دنبال 

می کند.«
سنگ اندازی فرانسوی ها در مذاکرات وین

بعد از اینکه ترامپ از توافق هســته ای خارج شد، فرانسوی ها به این همپوشانی استراتژیک 
با رئیس جمهور آمریکا ادامه دادند و به بازیگری تبدیل شــدند که در تقابل با ایران در زمین 
واشنگتن بازی می کردند. تعلل در راه اندازی سازوکار مالی موسوم به اینستکس یا به عبارتی 
بهتر تأخیر در عملیاتی ساختن این سازوکار ویژه مالی اروپا محصول رایزنی های مشترکی بود 
که میان کاخ ســفید و کاخ الیزه در قبال ایران صورت گرفت.بی دلیل نیست که رهبر معظم 
انقلاب بار ها اعلام کرده اند به برجام اروپایی دل نبندید و حســابی روی آن باز نکنید.یکی از 
دلایل مهم چنین مسئله ای این  است که بازیگران اروپایی اساساً کنشگران سیاسی مستقلی 
نیســتند.تروییکای اروپایی در معادله ای که پس از خروج آمریکا از برجام شکل گرفته است ، 
به مهره های بازی آمریکا تبدیل شــده اند.آنها  نه می خواهند و نه در مواردی می توانند برجام  
را حفظ و ایران را از منافع برجام بهره مند ســازند.در چنین شرایطی نباید فریب ژست خاص 

فرانسوی ها را در مذاکرات وین خورد.
از التماس تا فرافکنی فرانسوی ها

صورتبنــدی بازی برجامــی کاخ الیزه در برهــه کنونی ضروری و لازم به نظر می رســد.  
فرانســوی ها به همراه انگلیــس و آلمان )تروئیکای اروپا(، طی ماه های گذشــته و در قالب 
دیپلماســی پنهان، بارها با لحنی التماس گونه از تهران خواســتند پای میز مذاکرات بازگشته 
و بر ســر موضوعات اختلافی در پروسه احیای توافق هســته ای با آنها به مذاکره مستقیم و 
علنی روی آورد. فرانســوی ها در حوزه دیپلماســی پنهان »رویکرد التماســی در برابر دولت 
جدید ایران« را در پیش گرفته و اکنون، پس از اطمینان نســبت به زمان برگزاری مذاکرات، 
وارد تقابل با تهران شــده اند.نقش آفرینی کاخ الیزه در این برهه زمانی نیاز به ریشــه یابی و 
تفسیر ندارد. فرانســوی ها وظیفه دارند آنچه »منظومه اســتراتژیک مهار حداکثری ایران« 
خوانده می شود را مانند گذشته تکمیل کنند. در این بازی تکراری، فرانسوی ها قصد دارند از 
ظرفیت شــورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی، جهت تاثیرگذاری مستقیم و سلبی )به 
ضرر منافع ایران( بر مذاکرات آذرماه در وین اســتفاده کنند.کاخ الیزه مانند کاخ سفید درصدد 
اســت بدون احیای برجام، تهران به بخش مهمی از تعهدات هســته ای خود به بهانه تامین 
خواسته های آژانس بازگردد. در این معادله، غرب به دنبال آن است موازنه »تعهدات ایران« و 
»تعهدات غرب« را به سود مؤلفه دوم تنظیم و متعاقبا تثبیت کند. واشنگتن و تروئیکای اروپا 
به وضوح دریافته اند گارد دولت سیزدهم در قبال موضوعاتی مانند »تضمین گریزی آمریکا« 
یا »پرهیز واشــنگتن از پذیرش راستی آزمایی« شدیدا بسته است، بنابراین قصد دارند از یک 
مجرای ظاهرا حقوقی علیه کشــورمان اقدام کنند. این ظرفیت و مجرا، همان شورای حکام 
آژانس بین المللی انرژی اتمی اســت.از این رو طی ماههای گذشــته و اخیر، فرانسوی ها از 
سوی رژیم اشغالگر قدس و آمریکا ماموریت پیدا کردند تا اهرمهای فشارغیرحقوقی و سیاسی 

بر کشورمان را در شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی تقویت نمایند.
پیوند کاخ الیزه و صهیونیستها

در جریان برگزاری سلســله مذاکرات هســته ای میان ایران و اعضای 1+5 در بین سالهای 
۲013 تــا ۲015 میــلادی) که منتهی به توافق هســته ای گردید(، فرانســوی ها بارها با 
تاثیرپذیری مستقیم از رژیم اشغالگر قدس، در مذاکرات حضور پیدا کردند. کار به جایی رسید 
که برخی تحلیلگران معتقد بودند لوران فابیوس وزیر امور خارجه فرانسه در مذاکرات برجام، 

تفاوتی با وزیر امور خارجه رژیم صهیونیستی ندارد و تنها ظاهری فرانسوی دارد.
امروز نیز فرانســوی ها در میان نامهای واشــنگتن و تل آویو به بازی خود ادامه می دهند. 
رئیس جمهور فرانســه در  پشت پرده به کاخ ســفید تعهد داده اتصال راهبردی و تاکتیکی 
»آمریکا«، »اتحادیه اروپایی« و »آژانس بین المللی انرژی اتمی« را محکم ســاخته و از این 
طریق، ایران را وادار به دادن امتیازات بیشــتر در برابر کســب عواید کمتر در پروسه احیای 
توافق هســته ای کند.در حال حاضر و در آســتانه برگزاری مذاکرات »وین 8«، فرانسوی ها 
حتــی به قواعد بازی خود به عنوان یک بازیگــر اروپایی نیز پایبند نبوده و از اتحادیه اروپا و 
رویکرد جمعی این مجموعه در مذاکرات وین نیز فاصله گرفته است. همین مسئله سبب شده 
اســت تا حتی برخی اعضای اتحادیه اروپا که خواســتار حل و فصل واقعی گره کور به وجود 
آمده در مســیر رفع تحریمهای ضد ایرانی و احیای برجام هســتند نیز فرانسوی ها و ژرمنها 
را بابت بازی در زمین بازیگران غیراروپایی) آمریکا و رژیم اشغالگر قدس( سرزنش کنند. در 
هر حال هزینه های وقت کشــی و به کارگیــری تاکتیکهای تصنعی در مذاکرات وین که از 
سوی فرانسه و آلمان دنبال می شود را دیگر اعضای اتحادیه اروپا نیز پرداخت خواهند کرد.

توهمات آمریکایی برای نجات سعودی از باتلاق یمن
در ادامــه اتهام زنی های آمریــکا به ایران 
مبنی بر ارسال ســلاح و کمک تسلیحاتی 
به یمــن، نــاوگان پنجم نیــروی دریایی 
آمریکا مستقر در بحرین با انتشار بیانیه ای 
از توقیــف محموله ســلاح یک کشــتی 
ماهی گیری با مبدا ایران توســط دو کشتی 

گشتی خود در دریای عرب خبر داد.
در این بیانیه عنوان شــده: »این محموله 
شــامل هــزار و چهارصد قبضه ســلاح 
کلاشینکف و بیش از ۲۲۶ هزار گلوله بوده 
که ســوار بر یک کشتی ماهی گیری بدون 
پرچــم و تابعیت در مســیری در آب های 
بین المللی که برای ارسال غیرقانونی سلاح 
به شبه نظامیان حوثی استفاده می شده، در 

حرکت بوده است.«
این ادعا از ســوی آمریکایی هــا در حالی 
مطرح شده اســت که نگاهی به تحولات 
جنگ یمــن بیانگر توان بــالای نظامی و 
دفاعی یمنی هاســت و عملا ادعای ناوگان 
دریایی آمریکایی را به یک طنز ناشــیانه و 

ابلهانه شبیه می سازد.
یمنی ها طی چهار ســال گذشته توانسته اند 
تــوان پهپــادی خــود را توســعه دهند و 
پهپادهایی همچون »هدهد1، رقیب، راصد، 
صمــاد1، قاصف 1، قاصف۲، قاصف Kh و 
صماد3« را طراحی و به طــور انبوه تولید 
کنند، که برخی از آنها می توانند تا یک هزار 

و هفتصد کیلومتر پرواز  کنند.
آنها در آخرین جهش موشــکی خود موفق 
به ساخت سامانه پدافند موشکی شده اند که 

اساسا در مخیله متجاوزین نمی گنجد.

در همین حال اخیرا سرتیپ »یحیی سریع« 
سخن گوی ارتش یمن نیز عنوان کرده که  
یگان پهپادی ارتش طی پنج ســال گذشته  
۴ هــزار و 11۶ عملیات نظامی انجام داده 
کــه ۶۶۹ مــورد هجومــی و 3۴۹0 مورد 

عملیات شناسایی بوده است.
این در حالی اســت که مجمــوع عملیات 
مشترک پهپادی و توپخانه ای با انصارالله به 
۷3 عملیات، مجموع عملیات یگان موشکی 
و پهپادی بــه 11 عملیات و عملیات یگان 
مشترک توپ خانه ای، موشکی و پهپادی به 

یک عملیات می رسند.

توان دفاعی و نظامــی یمنی ها چنان بوده 
که روزنامه آمریکایی وال اســتریت ژورنال 
در روزهای اخیر گــزارش داد که مهمات 
ریاض برای مقابله با حملات مداوم پهپادی 
و موشکی یمنی ها به خاک عربستان رو به 
پایان است و ریاض با فوریت در حال تقاضا 
از ایالات متحده و کشورهای حاشیه خلیج 

فارس و اروپایی برای تجهیز مجدد است.
بــا توجه به این حقایق این ســوال مطرح 
اســت که چرا آمریکا چنین ناشیانه ادعای 
قاچاق 1۴00 سلاح کلاشینکف  توهم آمیز 

از ایران به یمن را مطرح کرده است؟
نخست؛ رژیم ســعودی از یک سو در برابر 
پاسخ های موشکی و پهپادی یمن در عمق 
خاک عربستان ناتوان و زمین گیر شده و از 
ســوی دیگر آزادسازی مأرب توسط ارتش 
و نیروهای مردمی یمن می رود تا شکست 

نهایی متجاوزین را نهایی کند.
بر این اســاس؛ آمریکایی ها با تکرار چنین 
ادعاهایی از یک سو به دنبال پنهان سازی و 
اهمیت زدایی از دستاوردهای بومی یمنی ها 
در حوزه موشــکی و پهپــادی آن هم در 

شرایط محاصره و جنگ هستند و از سوی 
دیگر به توجیه تجاوزگری ها و جنایات ضد 
بشــری علیه ملت یمن مانند آنچه بامداد 

جمعه در صنعا رقم خورد می پردازند.
دوم؛ گزارش هــای منتشــره حکایــت از 
تحرکات نظامی آمریکا و انگلیس در یمن 
و همــکاری آنها با القاعده علیه یکپارچگی 
و مقاومت یمــن دارد. در همین چارچوب 
منابع یمنی گزارش داده اند که یک کشتی 
جنگی آمریکایی در شرق یمن پهلو گرفته 
و نظامیان آنها تعدادی تجهیزات نظامی به 

فرودگاه الغیضه منتقل کرده اند.
پیشــتر نیــز گزارش هــا از ورود نیروهای 
انگلیســی به فــرودگاه الغیضه و ســاخت 
پادگان های نظامی در محوطه این فرودگاه 
حکایت داشــت. با توجه به اینکه این اقدام 
آمریکا و انگلیس عملا اشغال آشکار خاک 
یمن محسوب می شود، می توان گفت تکرار 
هوچی گری هــا و یاوه گویی های آنها علیه 
ایران اقدامی صرفا برای توجیه اشغالگری 

آنها در یمن است.
سوم؛ طی هفته های اخیر رقابتی همه جانبه 
میــان فرانســه، انگلیس و آمریــکا برای 

سرکیســه کردن کشــورهای عربی حاضر 
در جنگ یمن و فروش تســلیحات به آنها 
مشــاهده می شــود که دیدار »لیز تراس« 
وزیر خارجــه انگلیس با اعضای شــورای 
همــکاری خلیج فــارس، ســفر »امانوئل 
مکرون« رئیس جمهور فرانســه به منطقه 
و حضور »لوید آســتین« وزیر دفاع آمریکا 
در اجلاس به اصطلاح امنیتی منامه در این 

چارچوب قابل تعریف است.
حــال بــا توجه بــه واکنش منفــی افکار 
عمومی و مردم این کشــورها و جهان به 

فروش تســلیحات به متجاوزات و قاتلان 
مــردم یمــن، می توان گفت کــه غرب با 
ادعاهای واهــی و ســاختگی علیه ایران 
و طــرح ادعاهای امنیتی بــه دنبال توجیه 
فروش تسلیحات یا در واقع سرکیسه کردن 
کشــورهای عربی اســت که عامل اصلی 

ادامه جنگ یمن شده است.
چهارم؛ دور هشــتم مذاکــرات میان ایران 
و گــروه 1+۴ در ویــن در حالــی ۶ دی 
مــاه آغاز می شــود که از یک ســو ابتکار 
عمل هــای ایران و عدم ابتکار طرف غربی 
حمایت جهانی از مواضــع به حق ایران را 
به همراه داشته و از سوی دیگر ایستادگی 
هیئــت ایرانی مبنی بر لغو تمام تحریم ها و 
راســتی آزمایی آن، محاسبات زیاده خواهانه 

طرف غربی را به چالش کشیده است.
بر این اساس؛ غرب که همچنان در توهم 
فشــار و مذاکره است با اعمال تحریم های 
نخ نما و اتهامات امنیتی چون توقیف 1۴00 
ایران برای  از  سلاح کلاشینکف ارســالی 
یمن و... به زعم خود به دنبال فشــار برای 
تغییر رویکــرد ایران در مذاکرات و تحمیل 

زیاده خواهی هایش است.
به گزارش نورنیوز، البته این نکته نیز مطرح 
اســت که طی روزهای اخیــر هفدهمین 
رزمایش بزرگ پیامبر اعظم)ص( در سطح 
دریایی با جدیدترین تسلیحات و تجهیزات 
بومــی اقتدار ایران بــرای امنیت منطقه را 
آشــکارتر ســاخت و غرب به زعم خود به 
دنبال تحت الشعاع قرار دادن و اهمیت زدایی 

از این رزمایش است.

دیدگاه

واکنشبهارستاننشینهابهاقداماتضدبرجامیصهیونیستها
احتمالبازگشتآمریکابهبرجام،خواباسرائیلراآشفتهکردهاست

سرویس سیاســی/ نماینده مردم رشــت در مجلس گفت: 
متوقف کردن برنامه هســته ای کشورمان محور نشست ضد 

ایرانی مشاور امنیتی بایدن با رئیس تل آویو است.
به گزارش روزنامــه صبح امروز، محمدرضا احمدی در رابطه 
با اهداف پشت پرده نشست ضد ایرانی مشاور امنیتی بایدن 
با رئیــس تل آویو، گفــت: متوقف کردن برنامه هســته ای 
کشــورمان مهمترین موضوعی است که این روزها خواب و 

خوراک مقامات اسرائیلی را گرفته است.
نماینده مردم رشــت در مجلس شورای اسلامی با اشاره به 
اینکه همزمان با مذاکرات هســته ای وین شــاهد افزایش 
دوره گری های مقامات رژیم صهیونیســتی هستیم، اظهار 
کرد: در واقع اســرائیلی ها در تلاش هســتند با فضاسازی 
علیه جمهوری اسلامی بر روند مذاکرت برجامی تاثیر منفی 

بگذارند.
وی ادامه داد: به عبارتی صهیونیســت ها از بازگشت ایالات 
متحده به معاهده برجام هراس دارند از این رو مشــاهده می 

شود که با برگزاری نشســت های ضدایرانی، درصدد ایجاد 
اجماع نظر در میان مقامات کاخ ســفید هســتند تا این امر 
محقق نشود.این نماینده مردم در مجلس یازدهم با اشاره به 
اینکه اســرائیلی ها فراموش کرده اند برنامه هسته ای ایران 
بومی اســت و نمی تواند جلوی پیشــرفت صلح آمیز آن را 
بگیرند، افزود: بر این اساس به مقامات ایالات متحده آمریکا 
نیز توصیه می شــود بجای همدستی کردن به سیاستمداران 
اســرائیلی، درصدد اعتمادسازی باشــند و زمینه بازگشت به 
برجام را فراهم کنند.عضو مجمع نمایندگان استان گیلان در 
مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: دیگر اعضای برجام 
نیز نباید تحت تاثیر نشست های ضد ایرانی اسرائیلی ها قرار 
گیرند زیرا اکنون جامعه جهانی ایران را دست برتر مذاکرات 

وین می داند و هرگونه فرافکنی به ضرر آنها خواهد بود.
رژیم صهیونیستی درصدد برهم زدن گفتگوهای برجامی 

است
همچنین عضو هیات رئیســه کمیســیون سیاست خارجی 

مجلس اعتقاد دارد رژیم صهیونیستی می خواهد با سیاه نمایی 
نسبت به اینکه ایران درصدد دستیابی به تسلیحات هسته ای 

است، زمینه برهم زدن گفتگوهای برجامی را فراهم کنند.
یعقوب رضازاده در رابطه با اهداف پشــت پرده نشست ضد 
ایرانی مشــاور امنیتی بایدن با رئیــس تل آویو، گفت: رژیم 
جعلی صهیونیســتی این روزها به دنبال ایجاد اجماع جهانی 
علیه برنامه هسته ای کشــورمان هستند از این رو مشاهده 
می شود که مقامات اسرائیلی همزمان با برگزاری مذاکرات 
وین، سفرهای متعددی به آمریکا و کشورهای منطقه داشته 

اند.
نماینده مردم سلماس در مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: 
در واقع اسرائیلی ها می خواهند با سیاه نمایی نسبت به اینکه 
ایران درصدد دســتیابی به تسلیحات هسته ای است، زمینه 

برهم زدن گفتگوهای برجامی را فراهم کنند.
وی ادامه داد: این مهم در حالیســت که نباید فراموش کرد 
طرح موضوع هراس نســبت به سلاح هسته ای صرفا برای 

ایجاد همگرایی اســت تا مقامات این رژیــم جعلی بتوانند 
موضوعاتــی مانند قدرت موشــکی و نفوذ مثبــت ایران در 

منطقه را تحت الشعاع قرار دهند.
ایــن نماینــده مردم در مجلــس یازدهم افــزود: عدم رفع 
تحریــم ها و بازگشــت بــه مذاکرات هســته ای و اعمال 
محدودیت های بیشــتر علیه جمهوری اســلامی از سوی 
ایالات متحده، خواســته تلاویو است از این رو مشاهده می 
شــود که مقامات ارشــد این رژیم چندی پیش در ادعایی 
واهی عنــوان کردند منابع آزاده شــده و پولی که ایرانی ها 
 دریافت می کنند به شــکل تروریسم و موشک به ما خواهد

 رسید.
عضو هیات رییســه کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شــورای اسلامی خاطرنشــان کرد: باید اذعان کرد 
اقدامات اسرائیلی ها علیه کشورمان به نتیجه نخواهد رسید 
زیرا اکنون جمهوری اســلامی قدرت برتــر منطقه بوده و 

معادلات بین المللی را تغییر داده است.

نماینده مجلسی که معتاد و تزریقی بود
»ســلیمی« عضو هیات رئیسه مجلس در بارنامه دستخط در پاسخ 
به سوالی درباره حضور یک نماینده معتاد در مجلس گفت: در دوره 
هشــتم نماینده مجلسی داشتیم که اعتیاد داشت و تزریق می کرد! 
برای اســتخدام در هر شرکتی تست عدم اعتیاد می گیرند، چرا در 

مجلس تست اعتیاد نمی گیرند؟
عضو ناظر مجلس در شــورای رقابت با انتقاد از سیاســت اشتباه 
وزیــر صمت دربــاره صنعت خــودرو، گفت: خودروســازان هیچ 
برنامه ای برای کاهش مصرف ســوخت خــودرو ندارند حال آنکه 
شــرکت های خودروســاز در دنیا در حال تولید خودروهای برقی و 
کم مصرف هســتند.مجتبی رضاخواه درباره سیاست وزارت صمت 
مبنی بر افزایش قیمت کارخانه ای خودرو، گفت: روش فعلی وزارت 
صمت نادرســت اســت، چراکه اصرار بر افزایش قیمت خودرو با 
وجــود انحصار در بازار و عدم تعهد خودروســازان به ارتقا کیفیت 
موجب ناکارآمدی صنعت خودرو شــده اســت بــه گونه ای که در 
شرایطی که مردم از این شرکت ها راضی نیستند، خودروسازان نیز 
به صورت مســتمر به دنبال گران کردن محصولات خود هستند. 
رضاخواه گفت: روش فعلی وزارت صمت نادرســت است، چراکه 
اصرار بر افزایش قیمت خودرو با وجود انحصار در بازار و عدم تعهد 
خودروسازان به ارتقا کیفیت موجب ناکارآمدی صنعت خودرو شده 
اســت به گونه ای که در شرایطی که مردم از این شرکت ها راضی 

نیستند، خودروســازان نیز به صورت مستمر به دنبال گران کردن 
محصولات خود هستند.

پیشنهاد زاکانی برای انتقال داشته هایشان به کشورهای دیگر
علیرضا زاکانی،: شهردار تهران با تاکید بر اینکه باید نگاه به داخل 
شــهرداری و امکانات آن داشته باشیم گفت: در این میان بخشی 
دیگر از مســئولیت ها نظارت به دیگر دستگاه ها است تا بتوانیم از 
این طریق و با ایجاد پیوســتگی در مدیریت بحران موفق باشیم، 
نقطه آغاز را می توان شــهرداری تهران قرار داد که بتوانیم با لکه 
گذاری به ســمت ایجاد بافتی جدید برویم که برای شــهر نه تنها 
زیان ندارد بلکه آورده نیز دارد. وی ادمه داد: داشــته های ما بسیار 
بالاســت و این داشــته ها را می توان در اختیار دیگر کلانشهرها 
و حتــی کشــورهای دیگر نیز قرار داد، در بخــش بین الملل باید 
نقشــه دقیقی احصا شود که آغاز آن کلانشــهرهای ایران است، 
کشورهایی هستند که نیازمند تجارب ما هستند و ما چه در بخش 
استفاده از تجارب، چه در بخش ارایه تجارب بحران نباید خساست 

به خرج دهیم.

طالبان پخش موسیقی در داخل خودروها را ممنوع کرد
طالبان پخش موسیقی در داخل خودروها و همچنین سوار کردن زنان 
بی حجــاب را ممنوع اعلام کرد.خبرگزاری کابل در صفحه توییتر خود 
نوشــت: »وزارت امر به معروف و نهی از منکــر در کابل به رانندگان 

توصیه کتبــی کرده که از پخش موســیقی خــودداری کنند و زنان 
بی حجاب را سوار نکنند«. طالبان در بیانیه ای که در رسانه های محلی 
منتشــر شده است، اعلام کرد که »مسؤولان وزارت ارشاد اسلامی در 
دیدار با نمایندگان آرایشــگاه های مردانه شــهر لشکرگاه مرکز استان 
هلمند کشــور افغانســتان توصیه کرده اند که از حالت دادن به موها و 
تراشیدن ریش ها خودداری کنند«. پیشتر روزنامه اطلاعات افغانستان 
گزارش داده بود که طالبان وزارت امور زنان در افغانســتان را لغو کرده 

و »وزارت امر به معروف و نهی از منکر« را جایگزین کرده است.

نماینده تهران: حقوق نماینده مجلس 1۸ میلیون تومان است
محمد اســماعیل کوثری نماینده تهران، دربــاره حقوق دریافتی 
نماینــدگان گفت: یا 1۶ تومان اســت و یا 18 تومــان. اما اینکه 
بخواهد حاشیه داشــته باشد، آن حاشیه اش ملاک نیست. بالاخره 
شــما هم در خانه ای که هســتید بالاخره عیدی به بچه می دهید، 
اینجا هم شــاید چنین کاری بکنند. یا مثلا اگر ماشــین اینجا را 
استفاده کنید یا نکنید، آن حاشــیه که می گویید همین هاست. اما 

حقوق مشخص است و چیز پنهانی نیست.

کریمی قدوسی: در 1۲0 روز مشکل مان با همسایه ها 100 
درصدی حل شد و در بهترین شرایط هستیم

جوادکریمی قدوسی عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس با تمجید از دولت سیزدهم گفت: روابط و مناسبات ایران با 

کشورهای همسایه در ماه های اخیر در بهترین شرایط در سال های 
اخیر قرار دارد. گفت: در 1۲0 روز اخیر مســائل کشور در رابطه با 
ترکمنستان، قرقیزستان، ارمنستان، جمهوری آذربایجان، پاکستان، 
افغانســتان و امارات حل شــد و امروزه در بهترین شرایط هستیم 
و روز به روز هم روابط بهتر می شــود. او گفت: به وزارت خارجه 
پیشــنهاد دادم در رسانه ملی، معاون اقتصادی و دیپلماسی وزارت 
خارجــه بعنوان نفر دوم وزارت امــور خارجه با مردم صحبت کند.
در دولت قبل چهره دوم ســید عباس عراقچی بود عراقچی یعنی 
مذاکره؛ الان مذاکره چیز مهمی نیســت شــد که شــد؛ نشد هم 

کارمان را انجام می دهیم.

وزیر آموزش و پرورش: تجمع معلمان را »در مقابل نظام«، 
تلقی نکنید

یوسف نوری وزیر آموزش و پرورش در نخستین نشست خبری با 
اصحاب رسانه با اشاره به اینکه در سند تحول بنیادین ارکان فرایند 
تربیتی عبارتند از خانواده، حکومت،  رسانه و نهادها و سازمان های 
غیردولتــی،  اظهار کرد: بر این اســاس با توجه به نقش رســانه 
کارهایی که تاکنون اجرا شــده اســت را با اصحاب رسانه مطرح 
می کنیم چرا که معتقدیم قدرت ارتباطات در تحکیم مبانی دولت ها 
و اداره حکومت نقش بی بدیلی است.وی درباره تجمعات فرهنگیان 
عنوان کرد: معلمان خواسته صنفی دارند و این را تجمعی که معلم 
در مقابل نظام اســت تلقی نکنید، معلمان وقتی مشاهده کردند به 

حرف هایشان توجهی نمی شود، این اتفاق افتاده است بنابراین باید 
ســازمانی ایجاد کنیم تا حرف و اعتراض معلم را بشنویم، امشب 
جلسه ای با معلمان داریم تا حرف های آنها را بشنویم. وزیر آموزش 
و پرورش ادامه داد: تشــکل ها و سازمان های غیردولتی که امروزه 
ســازمان مردم نهاد هستند نقش شان تسهیل گری دولت و معلمان 
اســت و اگر تشــکل ها این کار را انجام ندهند، کارایی خود را از 

دست داده اند.

امام جمعه اهواز: از پذیرش بالای جوانان در دانشگاه 
جلوگیری کنید تا آمار بیکاران افزایش پیدا نکند

نماینده ولی فقیه در خوزســتان با بیان اینکه خروجی دانشــگاه ها 
باید متناســب با نیاز جامعه باشد، گفت: آمار ورودی به دانشگاه ها 
بالا است اما خروجی آن بر اساس نیاز جامعه نیست.حجت السلام 
ســید محمد نبی موسوی فرد جمعه شــب در جریان دیدار معاون 
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری در بیت نماینده ولی فقیه در استان، 
اظهار داشــت: یکی از مسائل مهم که باید به صورت جدی به آن 
توجه شود خروجی موثر دانشگاه ها است. وی افزود: باید یا بازار کار 
را برای جوانان فراهم کرد و یا از پذیرش  بالا جلوگیری کرد تا آمار 
بیکاران افزایش پیدا نکند. امام جمعه اهواز بیان کرد: امروزه تعداد 
قابل توجهی از جوانان با وجود تحصیلات عالی بیکار هســتند که 
نشــان می دهد میزان ورودی و خروجی به دانشگاه با آمار اشتغال 

و بازار کار تفاوت زیادی دارد.

ادعای آمریکا مبنی بر ارسال کلاشینکف از ایران به یمن با توجه به توان بالای 
نظامی و دفاعی یمنی ها به ویژه در حوزه پهپادی و موشکی، بیشتر به یک طنز 

ناشیانه و ابلهانه شبیه است

,,

خواندنی
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مدیرعامــل اتحادیــه سراســری مرغداران 
گوشــتی کشــور گفت: با توجه به وضعیت 
مناســب جوجه ریزی و تولیــد، عرضه مرغ 
بــه نرخ ۲۷ هزار تا 31 هــزار تومان )به طور 
میانگین ۲8 هزار تومان( ادامه دارد و افزایش 

قیمتی در این محصول نخواهیم داشت.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل 
از ایرنا، »حبیب اســدالله نژاد« با بیان اینکه 
اکنــون با مازاد تولید گوشــت مــرغ روبرو 
هستیم، افزود: امروز قیمت هر کیلوگرم مرغ 
زنده بین 18 هزار و 500 تا 1۹  هزار و ۷00 
تومان، قیمت گوشت مرغ تازه بین ۲۷ هزار 

تا 31 هزار تومان به فروش می رسد.
مدیرعامــل اتحادیــه سراســری مرغداران 
گوشتی اظهارداشــت: در ماه های گذشته با 
کاهش جوجه ریــزی و افزایش تقاضا روبرو 
بودیــم، اما در دوره قبلــی تولید حدود 131 
میلیون قطعــه جوجه ریزی انجام شــد که 
همین میــزان تولید منجر به تنظیم بازار این 

محصول شده است.
اســدالله نژاد تصریح کرد: بــا توجه به روند 
جوجه ریــزی در دوره بعدی دی و بهمن ماه 
نیز روند تولید مناســب خواهد بود و نه تنها 
کمبودی در بــازار این محصــول نخواهیم 
داشــت بلکه ممکن است در مقاطعی با مازاد 

تولید روبرو شویم.  
وی اضافــه کرد: براســاس وضعیــت تولید 
گوشــت مرغ، در ماه های آینده نیز افزایش 

قیمتی در گوشت مرغ نخواهیم داشت.
اســدالله نژاد درباره سرانه مصرف گفت: طی 
یک تا دو سال اخیر ســرانه مصرف گوشت 
مرغ افزایش یافته اســت به طوری که سرانه 
این محصول در کشور به حدود 33 کیلوگرم 
برای هر ایرانی رســیده اســت، در حالی که 
دو ســال گذشته سرانه مصرف این محصول 

حدود ۲۴ کیلوگرم بود.
وی با اشــاره به ممنوعیت صادرات گوشت 
مرغ ادامه داد: دولت به دلیل اینکه ارز رسمی 

۴۲00 تومانی به نهاده ها تخصیص می دهد 
صادرات این محصول را ممنوع کرده است.

مدیرعامــل اتحادیــه سراســری مرغداران 
گوشــتی افزود: اکنون بــه منظور حمایت از 

مرغداران شرکت پشــتیبانی امور دام کشور 
در اســتان های مختلف هر کیلوگرم گوشت 
مرغ را با نرخ 30 هزارتومان از تولیدکنندگان 

خریداری و ذخیره سازی می کند.

وی اضافه کرد: این ذخیره ســازی به منظور 
تنظیم بازار شــب عید و ایــام پیک مصرف 
انجام می شــود تا مصرف کنندگان با نوسان 

قیمت ها روبرو نشوند.

بانک مرکزی در بخشــنامه ای خطاب به بانک ها و 
موسسات اعتباری بر رعایت نرخ سود سپرده مصوب 

شورای پول و اعتبار تاکید کرد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا، 
در بخشنامه ابلاغی به بانک ها و موسسات اعتباری 
آمده است که طبق مصوبه شورای پول و اعتبار نرخ 
سود علی الحساب سپرده های سرمایه گذاری مدت دار 
به طور متوســط 10 تا 18 درصد تعیین شده است.

اجرای دقیق مصوبه علاوه بر آن که در بخشنامه ای 
در بهمن ماه سال گذشته مورد تاکید قرار گرفته در 
جلســات رییس کل بانک مرکزی با مدیران بانکی 
کشــور نیز تصریح شده است.براساس بررسی بانک 
مرکــزی  نرخ های ســود علی الحســاب پرداختی 
به ســپرده های ســرمایه گذاری مدت دار اشخاص 
و علی الخصــوص صندوق های ســرمایه گذاری از 
سوی برخی از بانک ها و موسسات اعتباری رعایت 
نمی شــود، به طوری که با اســتفاده از روش های 
متفاوت، نرخ سود موثر سپرده ها فراتر از موارد مصرح 
در ضوابط ابلاغی بانک مرکزی است.بر این اساس، 
بانک مرکزی در بخشنامه جدید خود، مدیران عامل 

و اعضای هیات مدیره بانک ها و موسسات اعتباری 
را مسئول مستقیم اجرای دقیق این بخشنامه معرفی 
کرده و از آنها خواســته اقدامــات اصلاحی لازم را 
انجام دهند. به گزارش صبح امروز، بانک ها از سپرده 
افراد برای پرداخت تســهیلات و تسویه بدهی خود 
استفاده می کنند. بدین ترتیب افزایش نرخ سود یکی 
از راهکارهــای اصلی بانک ها برای جذب ســپرده 
بیشتر در ســال های گذشته بوده  اســت.نرخ سود 
بانکی همواره توسط شورای پول و اعتبار مشخص 
می شود و این شــورا ۲۴ تیر ماه سال گذشته سقف 
نرخ سود علی الحساب سپرده های سرمایه گذاری را 
مصوب و بانک مرکزی به شبکه بانکی کشور ابلاغ 
کرد. براســاس این مصوبه، نرخ های سود بین 10 تا 
18 درصد است. سود ســپرده سرمایه گذاری کوتاه 
مدت عادی 10 درصد، ســود سپرده سرمایه گذاری 
کوتاه مدت ویژه ســه ماهه 1۲ درصد، سود سپرده 
ســرمایه گذاری کوتاه مدت ویژه ۶ ماهه 1۴ درصد، 
سود سپرده سرمایه گذاری با سررسید یک سال 1۶ 
درصد و سود سپرده ســرمایه گذاری با سررسید دو 

سال 18 درصد اعلام شد. 

گرانی غیرقانونی تخم مرغ 
رئیس هیــات مدیره اتحادیــه مرغ تخم 
گذار اســتان تهــران در واکنش به گرانی 
غیرقانونی تخم مرغ گفت: برای جلوگیری 
از ایجاد شک و شبهه و اثر روانی منفی در 
بازار لازم اســت که دولت به طور رسمی 
تکلیف مرغداران را مشخص و حذف یارانه 

۴۲00 از اول دی را تکذیب کند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از خبرگزاری تسنیم، در حالی که هنوز ارز 

۴۲00 تومانی نهاده های دامی حذف نشــده، درپی اعلام اخبار غیررسمی تشکل های حوزه 
مرغ و دام در این باره، قیمت تخم مرغ طی دو ســه روز اخیر به صورت غیرقانونی افزایش 

یافته است.
ناصر نبی پور رئیس هیات مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار استان تهران درباره دلایل این اقدام 
غیرقانونی اظهار داشــت: قیمت تخم مرغ به طور رسمی تغییری نکرده است اما با توجه به 
اینکه مدتی مسئولان تشکل ها و مجلسی ها می گویند که از اول دی نهاده ای به مرغداران 
داده نمی شود و قیمت ها آزاد می شود و از طرفی دولت نیز به طور رسمی و قطعی اعلامی 
نمی کند که  قرار اســت، قیمت نهاده ها دامی از دی ماه حذف شــود یا خیر، بر این صنعت 

تاثیر گذاشته است.
وی افزود: مرغداران نیزمطمئن هستند که ارز ۴۲00 تومانی نهاده های دامی حذف می شود 

و نهاده یارانه ای داده نمی شود و قیمت تخم مرغ بالا می رود.
رئیس هیات مدیره اتحادیه مرغ تخم گذار استان تهران ادامه داد: با برداشته شدن ارز ۴۲00 
تومانی نهاده های دامی، قیمت این محصولات تقریبا ۶ برابر می شــود و به شــدت بر روی 

قیمت تمام شده تخم مرغ تاثیر می گذارد.

 شورای رقابت از قیمت گذاری خودرو
 کنار گذاشته شد 

شــورای رقابت اعلام کرد از این پس در 
خصوص قیمت گذاری خودرو مســوولیتی 

ندارد.
 مرکز ملی رقابــت در اطلاعیه ای اعلام 
کرد: براســاس مصوبه شــصت و سومین 
جلسه شــورای عالی هماهنگی اقتصادی، 
از جمله  بازار خــودرو  مســئولیت تنظیم 
تدویــن و ابلاغ دســتورالعمل های تنظیم 
قیمــت این بــازار فعلا بر عهــده وزارت 

صنعت، معدن و تجارت و با هماهنگی ستاد تنظیم بازار است.

هوشمندسازی نظام توزیع کالا در 
تعاونی های کشور

معاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی گفت: قدیمی ترین و با ریشه ترین 
تعاونی های کشور در بخش مصرف هستند 
و نظام توزیع کالا در تعاونی های کشــور 

باید هوشمند شود.
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و به 
نقل از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
»مهدی مســکنی« در نشست با اتحادیه 
های سراســری مصرف کشور با بیان این 

که به عنوان یک تســهیل گر کنار تعاونی ها هستیم، افزود: تعاونی های مصرف اگر به سمت 
بازسازی برند در نظام توزیع کشور حرکت نکنند، با تهدید جدی روبه رو خواهند شد.

معــاون امور تعاون وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامــه داد: طرحی در این وزارتخانه با 
کمک اتحادیه های تعاونی مصرف و سایر تعاونی های کشور در گرایش های مختلف با کمک 

تیمی مشاور برای توزیع هوشمند کالا در دست بررسی و اقدام است.
به گفته وی، اجرای این طرح به هم وطنان برای دسترسی به کالا با قیمت مصوب در سراسر 

کشور کمک خواهد کرد و تعاونی ها نیز از حالت سنتی به مدرن تغییر ماهیت خواهند داد.

در انتظار شوک قیمتی گوشت قرمز باشیم؟

دولــت در بودجه ســال آینده قوانین مربــوط به صادرات دام زنــده را در نظر گرفته و وزیر 
جهادکشاورزی نیز مصوبه آن را ابلاغ کرده است. با آزادسازی صادرات دام زنده این نگرانی 

وجود دارد که بار دیگر شاهد شوک قیمتی به بازار گوشت قرمز باشیم.
به اقتصاد روزنامه »صبح امروز« و به نقل از  خبرآنلاین ۲0 آذر ماه ســالجاری، شاهپور 
علایی، رییس سازمان دامپزشکی کشور، در سفر به استان کرمانشاه از آغاز صادرات دام 
بعد از مدت ها به چهار کشور عمان، عراق، قطر و کویت خبر داد. به گفته وی، صادرات 
دام زنده می تواند ســبب افزایش انگیزه دامداران و عشایر و تأمین امنیت غذایی کشور 
در آینده شود. وی تصریح کرد: در مرحله نخست 150 هزار رأس دام زنده با قیمت ۶۲ 
هزار تومان از عشایر خریداری و صادر می شود و علاوه بر قیمت خرید اولیه سود ناشی 
از صادرات نیز به عشایر بازمی گردد. علایی عنوان کرد: بعد از صادرات به تبع هر اندازه 
که سود و ارزآوری داشته باشد به طور مجدد به عشایر بازمی گردد. وی همچنین گفت: 
یکی از برنامه های که در زمینه کمک به عشــایر در شــرایط خشکسالی می توان انجام 
داد توزیع علوفه های مدت دار اســت که پس از اینکه دام هایشان پروار شد دام خود را 

فروخته و بدهی خود را بدهند.
یک روز پس از آن، در ۲1 آذر ماه دولت ســیزدهم لایحه بودجه ســال 1۴01 کشــور را به 
مجلس تحویل داد، در یکی از بندهای لایحه بودجه، دولت اعلام کرده اســت که تا به ازای 
صادرات هر راس دام ســبک به مبلغ 53 هزار و ۷00 تومان و به ازای صادرات هر کیلوگرم 
وزن زنده دام ســنگین، 1۶ هزار و ۷00 تومان از صادرکنندگان دام دریافت می کند. از نظر 
کارشناسان، این بند از بودجه سال آینده به معنی صدور اجازه رسمی صادرات دام زنده است.

خبر

صبح امروز گزارش می دهد

کاسبی بانکها با بنگاه داری
ســرویس اقتصاد/ با وجود تاکیــد بالاترین 
مقامات حکومتی در ایــران و وضع قوانین و 
اعمال محدودیت های بانک مرکزی، در دهه 
اخیر روند بنگاه داری بانک های کشور افزایشی 
بوده اســت. تجربه بنــگاه داری در بانکداری 
جهانی حاکی است، این بنگاه های مالی عمدتا 
برای تکمیل زنجیــره ارزش آفرینی خدمات 
مالی خود مبادرت به شــرکت داری می کنند 
و از ایــن طریــق این خدمات را گســترش 
می دهند.خدماتی نظیر بیمه، لیزینگ، مشاوره 
و... در  فناوری اطلاعــات  ســرمایه گذاری، 
زمــره این فعالیت ها قرار دارد، اما نخســتین 
دلیل بنــگاه داری بانک های داخلی کســب 
سود بیشتر از این فعالیت اقتصادی نسبت به 
عملیات متعارف بانکداری در ایران است که 
کارشناســان اقتصادی علت آن را  سرکوب 

مالی و تعیین دستوری نرخ سود می دانند.
*۸0 درصد منابع بانکی کشور صرف 

سوداگری
در همین بــاره عضو کمیســیون اقتصادی 
مجلس شــورای اسلامی گفت: بنگاه داری و 
فعالیتهای سوداگرایانه بانکها مانع مهم تولید و 

رونق اقتصادی در کشور است.
محمد صفایی دلویی با بیان اینکه 80 درصد 
منابع بانکی کشور صرف سوداگری می شود 
افــزود: بانکها باید از ایــن عرصه خارج و به 
جای بنگاه داری بیشتر منابع خود را در مسیر 

حمایت از تولید جهت دهی کنند.
وی ادامه داد: یکی از بانکهای کشــور سال 
گذشته 80 درصد منابع مالی خود را به صورت 
وام به شــرکتهای وابســته و پیرامونی خود 
پرداخت کرده و این حجم عظیم نقدینگی در 

فعالیتهای سوداگری مانند خرید و فروش ارز، 
طلا، زمین، مســکن و امثال آن هزینه شده 

است.
نماینــده مردم گناباد و بجســتان در مجلس 
شورای اسلامی گفت: فعالیتهای سوداگرایانه و 
بنگاه داری بانکها معضل بسیار بزرگی فراروی 

اشتغال و کارآفرینی مولد در کشور است. 
وی افزود: بررســی طرح مالیــات بر عایدی 
سرمایه در این کمیسیون به پایان رسیده و به 
زودی برای بررســی نهایی وارد صحن علنی 

مجلس می شود.
صفایــی دلویی ادامه داد: در شــرایطی که از 
تولید کنندگان مالیاتهای مضاعف دریافت می 
شود، بسیاری از افراد بدون پرداخت هیچ گونه 
مالیات سرمایه های خود را صرف فعالیتهای 
ســوداگری کرده اند لذا مالیــات بر عایدی 
سرمایه گامی مهم برای بازتوزیع منابع مالی و 

کاهش شکاف طبقاتی در کشور است.
وی گفت: با توجه بــه اینکه هیچ مالیاتی از 
ســپرده های کلان در شبکه بانکی اخذ نمی 
شــود، بســیاری از ســپرده گذاران اقدام به 
گذاشتن حجم زیاد نقدینگی در سیستم بانکی 
کرده اند یا تعداد بسیاری خانه به صورت خالی 
و بدون استفاده در کشور وجود دارد که مالیات 
از آنها دریافت نمی شــود در حالی که اجرای 
طرح مالیات بر عایدی سرمایه این معضلات 

را کاهش می دهد.
این نماینده مجلس با اشــاره به بدهی ۹۷0 
هزار میلیارد تومانی شرکتهای دولتی به بانکها 
افزود: بسیاری از شرکتهای دولتی باید از حالت 
شرکت خارج شــوند به عنوان مثال سازمان 
هدفمندسازی یارانه ها باید از ماهیت شرکت 

دولتی خارج و به صورت یک تشکیلات دولتی 
فعالیت داشته باشد زیرا فعالیت در قالب شرکت 
موجب افزایش هزینه های آن می شود و این 
مساله برای سایر شرکتهای دولتی هم صادق 
است و در لایحه بودجه سال آینده این مسائل 

باید مورد توجه قرار گیرد.
*ورود بانک ها به حوزه  بنگاه داری و 

شرکت داری مانع تولید است
همچنین نایــب رئیس کمیســیون برنامه، 
بودجه و محاســبات مجلس گفت: عدم ورود 
بانک ها به حوزه های بنگاه داری و شرکت داری 
قطعا کمک به تولید کشــور اســت و رشد و 
رونق اقتصادی را به دنبال خواهد داشــت و 
دســتگاه های نظارتی به این موضوع نظارت 
جدی داشــته باشند، البته مجلس هم به این 

موضوع ورود خواهد داشت.
ســیدمحمدرضا میرتاج الدینــی نایب رئیس 
کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس 
با بیان اینکه قانون رفــع موانع تولید رقابت 
پذیر و ارتقای نظام مالی برای منع بنگاهداری 
بانک ها در مجلس به تصویب رســید، گفت: 
بانک ها براســاس قانون نباید به بنگاه های 
اقتصادی تبدیل شــوند اما متاسفانه طی این 
ســال ها این قانون اجرایی نشــده و هر روز 
بانک ها ورود بیشــتری به حوزه بنگاهداری 

دارند.
وی ادامــه داد: بخش هــای خصوصــی و 
توان رقابت  اقتصادی غیربانکــی  واحدهای 
با بانک ها را ندارنــد و بر زمین خواهند خورد 
زیرا قدرت بانک ها به دلیل داشتن منابع مالی 

بیشتر است.
نماینده مردم تبریز، آذرشهر و اسکو در مجلس 

تصریح کرد: عدم ورود بانک ها به حوزه های 
بنــگاه داری و شــرکت داری قطعا کمک به 
تولید کشور است و رشد و رونق اقتصادی به 
دنبال خواهد داشــت. بانک ها باید تسهیلات 
را در اختیــار واحدهای تولیــدی قرار دهند و 
دســتگاه های نظارتی به این موضوع نظارت 
جدی داشــته باشند، البته مجلس هم به این 

موضوع ورود خواهد داشت.
میرتاج الدینــی تاکید کرد: ما در فراکســیون 
راهبردی یا کارگروه کارشناسی اقتصادی بعد 
از بررسی های علمی، میدانی و منطقی نسبت 
به موضوع بنگاهداری بانک ها و عدم اجرای 
قانون در صورت لــزوم تحقیق و تفحص و 
یا اعمال مــاده ۲3۴ آئین نامه داخلی را کلید 
خواهیم زد زیرا موضوع تولید و رفع موانع آن 

برای کشور بسیار حائز اهمیت است.
* نمی توان با ادعای بانکداری اسلامی 

سود مرکب اخذ کرد
یــک عضو هیات رئیســه مجلس شــورای 
اسلامی، تاکید کرد: متاسفانه ما امروز شاهد 
هستیم که بانک ها تصدی گری و بنگاه داری 
کرده و حتی بخشی از این هزینه تصدی گری 
را از جیب مردم با ایجاد تورم جبران می کنند. 
مجتبی یوســفی با تاکید بر ضرورت حرکت 
به ســمت ایجاد بانکداری اسلامی در سطح 
کشــور، بیان کرد: در اینکه چارچوب اصلی 
بانکداری باید اصلاح شــود و نوع بانکداری 
از نظر حاکمیتی باید تغییرات ماهوی داشــته 
باشد شکی نیست. بانکداری بر اساس اصول 
اسلامی و حرفه ای باید منابع خرد مردم را در 
اقصا نقاط کشور و خارج از کشور جمع آوری 
کرده و از این منابع به عنوان پایه و اســاس 

برای پیشبرد اقتصاد کشور استفاده شود.
وی در ادامه اظهار کرد: یعنی بانک ها باید در 
جایگاه اقتصاد مولد یک نقش واسطه گر باشند 
بین سرمایه گذار و فردی که می خواهد پروژه 
اقتصــادی را اجرایی کند. خود بانک ها نباید 
تصدی گری و بنگاه داری داشته باشند. نباید 
به سمت مســائلی نظیر سود مرکب حرکت 
کنند که شــائبه ربوی بودن را ایجاد کند که 
حتی مورد اعتراض علما نیز قرار گرفته است. 
سود مرکب در خیلی از کشورهای اروپایی که 
اصلا بانکداری اسلامی نیز ندارند وجود ندارد 
اما ما با ادعای بانکداری اسلامی سود مرکب 

اخذ می کنیم.
نماینده مردم اهواز در مجلس شورای اسلامی، 
تصریح کرد: ما شاهد هســتیم که بانک ها 
تصدی گری کرده و حتی بخشی از این هزینه 
تصدی گری را از جیب مــردم با ایجاد تورم 
جبــران می کنند. به عنوان مثال می روند در 
یک محله ای املاکــی را خریداری کرده و 
تجاری می کنند اما به جــای آنکه آن ها را 
به حوزه خدمات وارد کنند با ساخت پاساژها و 
اماکن لوکس منجر به افزایش قیمت املاک 
آن منطقه می شوند. همه این موارد حاکی از 
آن اســت که بانکداری ما باید اصلاح جدی 

شود.
یوسفی در پایان تاکید کرد: انتظار ما از دولت 
این اســت که بــه طور جــدی در این حوزه 
ورود کند. در مجلس نیز تعدادی از همکاران 
با ســابقه طرح اصلاح سیســتم بانکداری را 
کلید زده و در حال دنبال کردن آن هســتند. 
امیدواریم به زودی این امر به نتیجه رسیده و 

شاهد شکل گیری بانکداری اسلامی باشیم.
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کارخانه نوآوری بدون نوآوری 
مهندس سیدمهدی سادات کارشناس مسائل شهری 

سکانس اول : مهندسی ارزش سیری چند ؟
مســلما هیچ کســی با بودن اکوسیســتمی که در آن محصولات وخدماتی نوآورانه  خلق شود 
مخالفتی ندارد، ولی قصه از آنجا آغاز می شــود که در یکی ازارزشمندترین زمین های شهرمشهد 
به متراژ ۴۴ هزارمتر مربع، با ارزش چند صد یا شاید هزارمیلیاردی، و صرف چند ده میلیارد تومان 
با ایده تبدیل کارخانه های متروکه به مراکز رشد نوآوری که قبل از این در پایتخت نیز اجرا شده 
بود، به پروژه  عظیمی با محوریت حفظ  وضعیت ومصالح فلزی ســوله های قدیمی )کوکا( به نام 
کارخانه نوآوری شــکل می گیرد. که شاید مصداق همان ضرب المثل معروف » طرف یه دکمه 
آورده میگه یه دست کت و شلوار برای این دکمه بدوز« باشد. مهندسی ارزش سیری چند ؟؟؟، 
درمنطقه نه شهرداری مشهد که هنوز ساختمان اداری اش استیجاری و سرانه فضای سبز منطقه،  
ماکزیمم فضا را درمشهد دارد. شاید مدیریت شهری با در نظر گرفتن  و تعریف کاربری مفیدتر 
و ســودآورتری برای میدان پژوهش می توانســت از محل سودش منابع مالی خرید حداقل چند 
ده دستگاه اتوبوس شهری را تامین کند تا هوای آلوده مشهد را ذره ای بهبود ببخشد، بگذریم...

سکانس دوم: آیا امکانات کارخانه نوآوری دردسترس همه شهروندان است؟
یک ســال از تولد کارخانه  نوآوری می گذرد ، اولین ســوالی که ذهن مخاطب را درگیرمی کند، 
این که  استراتژی های تعریف شده برای  راه اندازی کارخانه  نوآوری دربهترین حالت در برنامه 
اقتصادی پارک های علم وفن آوری وجود داشــته ودارد؟ و دومین ســوال مهم  این که ارتباط 
کارخانه نوآوری وحمایت ازاســتارتاپ ها و کسب و کارهای نوپا با وظایف وماموریت های شش 
گانه شــهری عطف به ماده 55 قانون شهرداری ها وقوانین جاری دیگر درجهت حل مشکلات 
ومسائل شهرچیســت ؟ موضوع مهم دیگراین که درقالب هدف فعلی تعریف شده برای کارخانه 
نوآوری آیا همه شهروندان جامعه هدف، ازمزایای این فضا به صورت عادلانه بهره خواهند برد. 

به طورکلی چهار دسته مخاطب برای کارخانه قابل تصوراست:
 1( دانش آموزان، دانشجویان، مخترعین ونوآوران برای نمونه سازی ایده های نوآورانه

 ۲(کارآفرینان وهسته های فن آفرینی برای راه اندازی کسب وکار
3(واحدهای فن آوری نوپا برای تولیدتجاری وتست بازار

 ۴(انجمن های صنفی وعلمی وشــرکت های دانش بنیان برای توســعه وارتقا کسب وکارشان 
مبتنی برنوآوری . 

آنچه به نظر می آید این است که هیچ ساز و کار روشن و فرآیندی برای این مهم ظاهرا تدوین 
نشده واگرهم شده، مبهم وسوال برانگیز است ولازم است مدیریت شهری، درخصوص راهبری 
بهینه، ضمن تعریف شــاخص هــای عملکرد مطلوب))KPI، نظارت کافــی برعملکرد مطلوب 

وعادلانه ازآن به نفع شهر ومردم داشته باشند.
سکانس سوم: پیشنهاد تغییر راهبرد کارخانه نوآوری درراستای رفع مسائل شهری 

سال هاست سامانه ای تحت عنوان  نظام پیشــنهادها و ایده پردازی درشهرداری وجود دارد، که 
افراد )شهروندان وپرسنل سازمان ( ایده ها وپیشنهادهای خودشان را در سامانه آن ثبت می کنند، 
به طوری  که پس از تائید ایده و طرح  هیچ ســاز و کارجدی برای اجرایی شــدن آنها وجودندارد 
ومعمولا اجرائی نمی شــود، ازطرفی باتوجه به این که شهرداری ارائه دهنده خدمات ومحصولات 
بیشماری درشهراست، نوآوری در ارائه خدمات و مصالح مورد استفاده در شهر قطعا باعث کاهش 
هزینه های جاری و رضایت مندی بیشــتر شــهروندان و زائرین خواهدشد، یکی از پتانسیل های 
کارخانه نوآوری تبدیل شــدن به فضائی اســت تا درآن ایده های شهروندان با همراهی صاحب 
ایــده مورد پردازش قرارگیرد و پس از تکمیل شــدن  و آزمایش محصول نهایی آن به شــهر 

تقدیم شود.

یادداشت

درآمد پرستاران با اجرای قانون تعرفه گذاری 
افزایش می یابد

عضو شــورای  عالی ســازمان نظام 
پرســتاری گفت: اجرای قانون تعرفه 
گذاری خدمات پرستاری که با تاکید 
مجدد رهبر معظم انقلاب در شــرف 
اجراست، نه تنها هویت بخش حرفه 
پرستاری اســت بلکه حقوق و درآمد 

پرستاران را نیز افزایش می دهد.
بــه گزارش ایرنا ســید رضا رمضانی 
یاســوج افزود: در دیــداری که رهبر 
داشتند،  پرســتاری  جامعه  با  انقلاب 
به ارزش های شغل پرستاری، امنیت 

شــغلی آنان و مطالبات پرســتاران تاکید شد، ایشان فرمودند پرســتاران به گردن تمام مردم و 
مســئولان حق دارند و وظیفه همگان اســت که توجه ویژه به خدمات جامعه پرستاری داشته 

باشند. 
عضو شورای عالی سازمان نظام پرستاری ادامه داد: رهبر انقلاب از کمبود نیروی پرستاری 
آگاهــی داشــتند و در خصوص کمبودها گفتنــد؛ که این کمبودهای نیروی انســانی در 

پرستاری باید بررسی شده و سریعتر استانداردسازی شود.   
رمضانی گفت: با بیانات حکیمانه رهبر انقلاب در روز پرستار مسئولان واکنش های مثبتی 
داشــتند و همان طور که سازمان نظام پرستاری و شورای عالی این سازمان چندین سال 
است که پیگیر اجرایی شــدن قانون تعرفه گذاری پرستاری هستند، خوشبختانه با بیانات 

رهبری مورد توافق قرار گرفت و در آستانه اجرایی شدن است.  
وی در خصــوص تعرفه گذاری خدمات پرســتاری بیان کرد: قانون تعرفه گذاری خدمات 
پرستاری هویت شغلی پرستاران را مشخص می کند، پرستاران خدماتی از جمله تزریقات، 

سرم تراپی و... را انجام می دادند، اما این خدمات به نام آنها ثبت نمی شد. 
رمضانی ادامه داد: در اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری، خدمات گروه پرستاری 
به صورت بسته هایی مشخص شده است و اجرای این قانون علاوه بر اینکه هویت بخش 

شغل و حرفه پرستاری است، درآمد پرستاران را نیز افزایش می دهد.
عضو شورای عالی سازمان نظام پرستاری گفت: شاید در اوایل اجرای قانون تعرفه گذاری 
خدمات پرستاری مشکلات جزئی در روند اجرا وجود داشته باشد و برخی از مسائل تعریف 

نشده باشد اما تمام این ایرادها به محض مشخص شدن رفع خواهد شد.  
وی اضافه کرد: ســازمان نظام پرستاری و اعضای شــورای عالی این سازمان شبانه روز 
پیگیر مطالبات پرســتاران هستند، همان طوری که قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری 
به مرحله اجرایی شدن رسید. در مورد فوق العاده خاص هم رئیس جمهوری در روز پرستار 
جلســه ای که به صورت ویدئو کنفراس داشــتند اعلام کردند که فوق العاده خاص برای 
پرســتاران باید اجرا شــود و اگر بودجه کم است از طریق رئیس سازمان نظام پرستاری و 
معاون اول رئیس جمهوری اعلام شــود تا بودجه اجرایی شــدن فوق العاده خاص تامین 

شود.  
رمضانی ادامه داد: اجرای فوق العاده خاص از جمله خواســته های مهمی اســت که برای 
برخی از نهادها و گروه های درمانی در نظر گرفته شده؛ لذا انتظار می رود برای پرستاران 

هم در نظر گرفته شود.  
عضو شــورای عالی نظام پرستاری افزود: هویت شغلی برخی از گروه های پرستاری که به 
صورت شرکتی، قراردادی و...مشغول فعالیت هستند، باید مشخص بشود و هرچه سریعتر 
تبدیل وضعیت آنان باید انجام شــود، اما باید در نظر داشته باشیم تبدیل وضعیت، کمبود 
نیروی پرســتاری را جبران نمی کند، بلکه امنیت شغلی آنان را افزایش می دهد پس نیاز 

است برای جبران کمبود نیرو، آزمون استخدامی و استخدام صورت بگیرد.  
رمضانی ادامه داد: در اوایل بحران کرونا به دلیل مشــخص نبودن و نداشــتن اطلاعات 
کافی از این بیماری و همچنین کمبود نیروی پرســتاری برخی از بیمارســتان ها در قالب 
قراردادهای  8۹ روزه شــروع به جذب پرســتار کردند و هنگام فروکش کردن اوج کرونا 

آنها را اخراج کردند.  
وی گفت: برخی دانشــگاه های علوم پزشکی، به صورت واسطه ای و شرکتی نیرو جذب 
می کند، این نیروها علاوه بر نداشــتن امنیت شــغلی در پرداخت حقوق و... با پرستاران 

رسمی متفاوت هستند و این موضوع انگیزه را در گروه پرستاری از بین می برد.

یادداشت

پیشنهادافزایشوامازدواججوانانبه۱۵۰میلیونتومانوپرداختوامفرزندآوری
یک عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای 
اسلامی از ارائه پیشــنهادی برای افزایش وام 
ازدواج جوانــان و پرداخت وام فرزندآوری خبر 
داد و گفت که پیشــنهاد افزایــش وام ازدواج 
جوانان به 150 میلیــون تومان و پرداخت وام 
فرزندآوری به مبلغ 50 میلیون تومان در لایحه 

بودجه 1۴01 را مطرح کرده است.
مجتبی توانگر در گفت و گو با ایسنا درباره وام 
ازدواج و پرداخت وام قرض الحسنه فرزندآوری 
در بودجه 1۴01 اظهار کرد: مجلس شــورای 
اسلامی طی سال های اخیر، در اقدامی شایسته 
تقدیر، مبلغ وام قرض الحسنه ازدواج جوانان را 
متناســب با هزینه های این سنت پسندیده، در 
قانون بودجه بهبــود داده که نتیجه این اقدام، 
تسهیل شرایط ازدواج برای جوانان بوده است.

توانگر گفت: با توجه بــه این موارد در تبصره 
1۶ لایحه بودجه ســال 1۴01 پیشنهاد داده ام 
کــه وام قرض الحســنه ازدواج از ۷0 به 100 
میلیــون تومان و بازپرداخــت آن از 10 به 1۲ 
ســال افزایش یابد تا پرداخت اقساط آن برای 
زوجین مشکل ایجاد نکند. همچنین وام ازدواج 
زوجین جوان، پسر زیر ۲5 سال و دختر زیر ۲۲ 

ســال از 100 به 150 میلیــون تومان افزایش 
پیــدا کند. همچنین پیشــنهاد داده ام مبلغ 50 
میلیون تومان وام قرض الحسنه فرزندآوری از 
محل همین منابع با بازپرداخت 5 ســاله جهت 

تخصیص اضافه شود.
توانگــر همچنیــن اظهار کرد: طبــق آخرین 
آمار منتشــر شــده از بانک مرکزی مربوط به 
شهریورماه ســال جاری، بانک ها پس از کسر 
سپرده های صندوق مسکن، معادل ۲50 هزار 
میلیارد تومان ســپرده قرض الحسنه پس انداز 
با نرخ صفر درصــد از مردم جذب کرده اند که 
پس از کســر ذخیره قانونی، حدود ۲۲5 هزار 
میلیارد تومان می شــود. علاوه بر این، حجم 
ســپرده های قرض الحســنه جاری نیز که آن 
هم با نــرخ صفر درصد جذب شــده، پس از 
کســر ذخیره قانونی حــدود ۶10 هزار میلیارد 
تومان اســت. از مجموع این مبلغ یعنی 8۷5 
هزار میلیارد تومــان، تاکنون حدود ۲۴0 هزار 
میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه به مردم 
پرداخت شده است. بر این اساس در سال آتی 
و بر اساس برآورد شهریورماه، ظرفیت پرداخت 

وام قرض الحسنه امکانپذیر خواهد بود.

این عضو کمیسیون اقتصادی مجلس در جمع 
بندی گفت: مطابق آمار ســالانه برای پرداخت 
1 میلیــون وام ازدواج 100 میلیون تومانی به 
همــراه وام 150 میلیون تومانی زوجین جوان، 
میانگین به 1۲0 هزار میلیارد تومان منابع نیاز 
است؛ همچنین اگر بخش عمده والدین صاحب 
فرزند جدید حدود یک میلیون نفر نیز تقاضای 
وام فرزندآوری 50 میلیون تومانی داشته باشند، 
با توجه به نرخ 1.۲ میلیون عددی موالید سالانه 
کشــور، این سیاست به 50 هزار میلیارد تومان 
منابع نیاز دارد. بنابراین سیاست پیشنهادی در 
سال 1۴01 به 1۷0 هزار میلیارد تومان منابع و 
تسهیلات قرض الحسنه بانکی نیاز دارد که با 
توجه به برآورد 500 هزار میلیاردی این منابع، 

کاملا امکانپذیر است.
توانگر در پایان گفت: بر این اساس، پیشنهادی 
برای الحاق به تبصره 1۶ لایحه بودجه 1۴00 
داده ام؛ »به منظور حمایــت از ازدواج جوانان 
و فرزندآوری، بانک مرکزی جمهوری اسلامی 
ایران موظف اســت بانک هــا را ملزم نماید از 
محل سپرده های قرض الحســنه پس انداز و 
50 درصد ســپرده های قرض الحسنه جاری 

خود و متناسب با ســهمی که بانکهای عامل 
از این منابــع دارند، 100 میلیــون تومان وام 
قرض الحسنه ازدواج با بازپرداخت 1۲ ساله به 
هــر یک از زوجین که تاریــخ عقد ازدواج آنها 
از ابتدای ســال ۹۷ به بعد است، 150 میلیون 
تومان وام قرض الحســنه ازدواج با بازپرداخت 
1۲ ساله برای زوجین جوان )پسر زیر ۲5 سال 
و دختر زیر ۲۲ ســال( و 50 میلیون تومان وام 
قرض الحســنه فرزندآوری بــا بازپرداخت 5 

ساله به سرپرست فرزندانی که در سال 1۴01 
متولد می شــوند، با اخذ یک یا دو ضامن معتبر 
دارای چک و اعطای سفته توسط وام گیرنده، 
پرداخــت نمایند. بانک مرکزی موظف اســت 
ســامانه ای راه اندازی نماید که در آن، منابع 
و مصارف قرض الحســنه بانک ها به تفکیک 
محل مصــرف و همچنین صف وام ازدواج هر 
بانک، با بروزرســانی روزانــه، به عموم اعلام 

شود.«

گزارش صبح امروزاز یک منبع درآمدی مهم در شهرمشهد:

جویندگان طلای کثیف موفق تر از شهرداری
عضوشورای شهر: 900 انبار غیرقانونی ضایعات در حاشیه مشهد وجود دارد

نام  طلای کثیف زمانی   

انه
یگ

ی 
تض

مر
گار

برن
خ

برای زبالــه های تولید 
شــده توســط انسان 
انتخاب شــد که بشر 
متوجــه شــد می تواند 
زباله هــا را بازیافــت و از 
زباله هــای دور ریختنــی 
ثروت تولیــد کند، ثروتی 
که بــه دلیل ارزش بالای 
زباله در صورت بازیافت به 
آن لقب طــلای کثیف را 

داده اند.
زباله های تولید شده به دست بشر دارای مزایا 
و معایبی اســت که امروز معایب آن در جامعه 
ما بیشــتر خودنمایی می کند و سبب به وجود 
آمدن فضایی برای گسترش تعداد زباله گردها 
و رشد قارچ گونه انبارهای غیرقانونی ضایعات 

در کلانشهرهای کشور شده است.
اطلاعات به دســت آمده از تفکیک زباله های 
تولیــدی در ایران نشــان می دهد که زباله تر 
خانگی با ۷0 درصد، بیشــترین ســهم را  از 
زباله هــای تولیدی روزانه تشــکیل می دهند 
که عمده آنها پس مانده هــای غذایی و مواد 

فسادپذیر است.
از ســوی دیگرعدم توجه به فرهنگ ســازی 
صحیح برای تفکیک زباله های خشــک سبب 
شده تا کلان شــهرهای کشورهمانند تهران و 
مشهد با معضل رشــد شدید زباله گردها برای 

بهره مندی از منافع مالی آن روبه رو شوند.

امروزه در حاشــیه کلان شــهرهای کشــور 
انبارهای ضایعاتی وجود دارند که تقاضا برای 
خرید زباله ها را ایجاد و باعث می شــوند تا به 
صورت تصاعــدی به میزان زبالــه گردها در 

شهرهای کشور افزوده شود.
افزایش بی رویه تعداد زباله گرد ها

فاطمه ســلیمی عضو شــورای اسلامی شهر 
مشهد در خصوص وضعیت نابسامان انبارهای 
ضایعات و زباله گردها در مشهد گفت: افزایش 
بی رویه تعداد زباله گرد ها در شــهرهای کشور 
حاصــل وضعیت اقتصادی بــد و بی توجهی 

مسئولین امر در سالهای گذشته است.
عضو کمیســیون خدمات شهری شورای شهر 
مشــهد با بیان اینکه ۷0 درصــد زباله های 
خشــک تولیدی در مشــهد متعلق به اصناف 
است بیان داشت: در بررســی های اخیر این 
موضوع در شــورای شــهر الزام ایجاد »طرح 
جامع پســماند« به معاونت خدمات شــهری 

شهرداری مشهد ابلاغ شده است.
مشکل از افراد زباله گرد نیست

وی با بیان اینکه مشــکل ازافــراد زباله گرد 
نیســت، تصریح کرد: هنگامی که زباله ای در 
کنار خیابان وجود داشــته باشد افراد نسبت به 
جمع آوری آن اقــدام می کنند اما نباید از این 
موضوع غافل شــد که دلیــل اصلی این جمع 
آوری وجود داشتن مراکزغیرقانونی برای خرید 

این ضایعات است.
عضو شورای اسلامی شــهر مشهد ادامه داد: 
در حال حاضر ســه شرکت با مدیریت شهری 

در زمینه جمع آوری ضایعات خشــک از منازل 
همــکاری می کنند و برنامه داریــم تا میزان 
مشــترکان این سه شرکت از ۷0 هزار به ۲00 

هزار مشترک افزایش یابد.
ســلیمی عنوان کرد: این موضــوع به یکباره 
ایجاد نشــده که بتوان به یکبــاره جمع آوری 
شود و قطعا ما در ســال های آینده نیز با این 
بنابراین  هســتیم  مواجه  اجتماعی  ناهنجاری 
باید برای ســاماندهی آن طی سال های آینده 

برنامه ای دقیق و قابل اجرا طراحی کنیم.
عضو کمیســیون خدمات شهری شورای شهر 
مشــهد از وجود ۹00 انبار ضایعات غیرقانونی 
در حاشیه شــهر مشــهد خبر داد و گفت: به 
دنبال ایجاد طرحی هســتیم که در گام اول به 
ساماندهی این انبارهای غیرقانونی بپردازد و در 
گام دوم این مراکز را از همکاری و به کارگیری 

کودکان در این مسیر منع کند.
وی با اشــاره به وجود نگرانی ها در خصوص 
افزایش شــدید این معضل در فضای عمومی 
جامعه خاطرنشــان کرد: در جلســه ای که به 
تازگی بــا یکــی از فعالان سرکنســولگری 
افغانستان در مشهد داشتیم این موضوع عنوان 
شد که از هر 8 کودکی که روزانه ازسطح  شهر 
مشهد جمع آوری می شود بین5 تا ۶ نفر از آنها 

کودکان اتباع افغانستان هستند.
 سلیمی تاکید کرد: با توجه به این مسئله اگر 
مدیریت شهری برای افغانستانی هایی که در 
شهر مشــهد حضور دارند برنامه ای نداشته 
باشد قطعا شــاهد ادامه این روند در سطح 

شــهر خواهیم بود، اعتقــاد داریم که اتباع 
افغانســتانی نیز جزوی از جامعه ما هستند 
بنابراین بایــد در برنامه هایــی که درحال 
طراحی داریــم حتما میزان تاثیرگذاری آنها 
را در فعل و انفعالات شهری را مدنظر قرار 
دهیــم زیرا اگر اگر آن ها نتوانند به شــغلی 
برای خود دست پیدا کنند به کار جمع آوری 

ضایعات ادامه خواهند داد.
سیاست های شهرداری در این حوزه 

معیوب است
هم چنین غلامحســین صاحبی عضو شورای 
اسلامی شهر مشهد در این باره گفت: سیاست 
های شــهرداری در این حوزه معیوب اســت؛ 
هشدارهای بســیاری داده شده اما عمل نمی 
شود به شــکلی که شــورا هم در دوره های 
گذشته همراهی کامل را با این موضوع نکردند 
و مدیریت شهری در این باره دارای نگاه حل 
مشــکل نیســت چرا که حاضر نیست قیمت 
واقعی تفکیک از مبدا را به شهروندان بپردازد.

عضو شــورای شــهر مشــهد ادامه داد: ما از 
شــهروندان تقاضا می کنیم کــه از مبدا زباله 
خشــک خود را تفکیک کنند اما در قبال آن با 
حداقل ترین موارد موجود این لطف شــهروند 
را جبــران می کنیم، همه می داننــد که با دو 
بسته نمک و تعدادی پلاستیک زباله نمی توان 
شهروندان را ترغیب کرد که زباله های خشک 
خــود را در خانه تفکیک و تــا زمان دریافت 
توسط شهرداری، آن را در خانه خود نگهداری 

کنند.

قیمت گذاری زباله واقعی نیست
صاحبی بــا بیان اینکه قیمــت گذاری واقعی 
می تواند به موضوع تفکیک زباله از مبدا کمک 
کند، بیان داشت: برای رفع این معضل می توان 
از ظرفیت های موجود در ارزش زباله ها استفاده 
کرد، مثلا جمــع آوری زباله هــای هر منطقه 
شــهرداری را به یک پیمانکار بسپاریم و به او 
بگوییم کــه در قبال جمع آوری زباله های تر و 
خشک منطقه تحت نظرشان می توانند درآمد 
حاصل از جمع آوری زباله های خشک را بابت 

حق العمل انجام شده نزد خود نگه دارند.
عضو شورای اسلامی شــهر مشهد ادامه داد: 
ســاماندهی انبارهای ضایعات در اطراف شهر 
به خصوص مناطق حاشــیه ای موضوعی است 
که در دوره هــای مختلف مدیریت شــهری 
مورد غفلــت قرار گرفته و اکنون بخشــی از 
این نابســامانی را می توان حاصل بی توجهی 

گذشتگان عنوان کرد.
ایجاد مرکز 30 هکتاری اختصاصی 

ساماندهی انبارهای ضایعات
در دوره چهارم پیشنهادی به شورا در خصوص 
ایجاد مرکز 30 هکتاری اختصاصی ساماندهی 
انبارهای ضایعات در خارج از حریم شهر ارائه 
کردم که مورد قبول واقع شد اما زمان دریافت 

مجوزات احداث آن مرکز به طول انجامید.
در شورای ششــم این موضوع مجددا مطرح 
شــده و بناســت تا با پیگیری ایجــاد مرکز 
ســاماندهی پســماند موضوع زبالــه گردها و 
انبارهای غیرقانونی ضایعات ساماندهی شوند.

دستکلاهبردارانبهکیفپولالکترونیکی
رسید

پاکبانمشهدییکمیلیونلیرترک
وچک۲۵۰میلیونریالیرابهصاحبشبازگرداند

رئیس مرکز تشــخیص و پیشگیری از جرایم سایبری پلیس 
فتا از کلاهبرداری با ترفند مســدودی کیف پول الکترونیکی 
خبر داد و گفت: صرافی ها به هیچ عنوان اطلاعات کیف پول 

الکترونیکی را نیاز ندارند.
ســرهنگ علــی محمد رجبــی در گفتگو با مهــر در مورد 
کلاهبرداری با ترفند مسدودی کیف پول الکترونیکی گفت: 
اخیراً افراد ســودجو و کلاهبردار با ارسال ایمیل هایی جعلی 
منتســب به پشــتیبانی کیف پول ها مبنی بــر امکان بلاک 
شدن کیف پول دیجیتال و جهت جلوگیری از مسدودی آن، 
درخواســت ارســال کد احراز هویت 1۲ رقمی را از کاربران 
دارند.وی افزود: بعد از ارســال ایــن کد، کیف پول در اختیار 
فرد خاطی قرار گرفته و منجر به کلاهبرداری و خالی کردن 

کیف پول می شود.

رئیــس مرکز تشــخیص و پیشــگیری از جرایم ســایبری 
پلیــس فتا بیان کرد: کاربران باید توجه داشــته باشــند که 
به هیچ عنوان صرافی ها و قســمت پشــتیبانی عرضه کننده 
ارز دیجیتــال، از کاربران درخواســت اطلاعــات کیف پول 

الکترونیکی را نمی کنند.
رجبی گفت: کاربــران فعال در زمینه ارزهــای دیجیتال به 
هیچ عنــوان از کانال ها و گروه های شــبکه های اجتماعی 
و یا ســایت های نامعتبر اقدام به نصب برنامه و اپلیکیشــن 
نکنند و برای نصــب برنامه های کاربردی مورد نیاز حتماً به 

فروشگاه های آنلاین معتبر مراجعه کنند.
وی در پایان گفت: کاربران از به روز بودن و فعال بودن آنتی 
ویروس نصب بر روی تلفن همراه یا کامپیوترشــان مطمئن 

باشند.

پاکبان مشــهدی در حرکتی جوانمردانه مبلغ یک میلیون لیر 
تــرک به همراه یک فقره چک به مبلغ ۲50 میلیون ریال را 
به صاحبش بازگرداند. محسن رهنمایی، مدیر کل هماهنگی 
و نظارت بر خدمات شهری شهرداری مشهد، دراین خصوص 
گفت: در تاریخ اول دی  ماه 1۴00 حســن یعقوبی رســولی 
گلاری، نیروی پاکبان زحمتکش شــاغل در خدمات شهری 
ناحیه منفصــل توس منطقه 1۲، حین انجــام رفت و روب 
شــاهنامه ۶5 با یک کیف قهوه ای مواجه می شود.وی افزود: 
پاکبــان با وجدان برای پیدا کــردن صاحب کیف درون آن 
را نگاه می کند که با ســه کارت ســوخت، کارت گواهینامه، 
اســناد خودرو، یک میلیون لیر ترک و یک چک امضا شده 
در وجــه حامل به مبلغ ۲50 میلیون ریال روبه رو می شــود.
مدیر کل هماهنگی و نظارت بر خدمات شــهری شهرداری 

مشــهد اضافه کرد: این پاکبان شریف سه ماه قبل نیز کیفی 
حاوی مدارک، یک قطعه چک و مبلغ 1۷ میلیون ریال وجه 
نقــد را که حین رفــت و روب پیدا کرده بــود، به صاحبش 

بازگردانده بود.
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محسوب می شود، می تواند 
برای فــرد دیگــری لذت 
استرس  آما  باشــد.  بخش 
بیــش از حد مــی تواند به 
ســلامت و آسایش شما صدمه 
بزند. هدف کتاب »اســترس » 
در واقع توانمند سازی شماست 
تــا بتوانید علت های اساســی 
بروز بیماری استرس را در وجود 
خود تشخیص داده و با شناخت 
کافی از انواع درمان های موجود، بهترین و مناسب 

ترین روش درمانی را انتخاب کنید.پرفسور گرگ ویلکینسون فارغ التحصیل رشته ی پزشکی 
از دانشــگاه ادینبوروی اســکاتلند در این کتاب میخواهد مکمل و راهنمایی باشــد در کنار 
مشــاوره ی پزشــکی تا آگاهی بیمار را از مشــکلاتش افزایش دهد.به نظر پرفســور گرگ 
ویلکینســون رفتار انسان ها تحت فشار اســترس مي تواند کاملا تغییر کند. معمولا افراد در 
چنین شــرایطي از تنها بودن بیزارند و ســعي مي کنند که حمایت خانواده و دوستان خود را 
جلب کنند. بعضي در خود فرو مي روند و بي تفاوت مي شــوند. به نظر مي رســد که آن ها 
علاقه خود را به اطرافیان از دســت مي دهند و حتي دعوت هاي آنها را هم رد مي کنند، به 
این دلیل که هرکاري به نظر آن ها زحمت و دردسر ایجاد مي کند.آن ها به طور دائم تایید 
دیگران را مي جویند و قدرت تصمیم گیري شــان از دســت مي رود- براي آن ها رفتن به 
فروشگاه و خریدن یک بسته چاي به اندازه فتح قله اورست مشکل است و به فکر کردن و 

آمادگي نیاز دارد.
با مطالعه این کتاب دفاع جســمی، ذهنی و اجتماعی در برابر اســترس را بیاموزیم،مشکل 

استرس را در زندگی مان حل و روزهای بهتری را تجربه کنیم.
»اســترس » کتابی از گرگ ویلکینســون با ترجمه ی بابک سراسکانی در 13۶ صفحه و با 

قیمت ۲8000تومان را نشر هرمس رهسپار بازار کتاب کرده است.

نوای موسیقی کودکان اوتیسم و 
سندروم دان 

نخســتین جشــنواره موســیقی کودکان 
ســندروم دان، اوتیسم و روشــن دل برگزار 
شــد و ۲۷ شــرکت کننده در آن به رقابت 

پرداختند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایرنا، نخستین جشنواره موسیقی کودکان 
اوتیسم، ســندروم دان و نابینا با رقابت ۲۷ 
کودک و نوجوان برگزار شــد. از این تعداد 
شرکت کننده، هشت نفر مبتلا به اوتیسم، 

دو نفر ســندروم دان و چهار نفر روشــن دل بودند. در این جشنواره کودکان عادی هم کنار 
کودکان سندورم دان به رقابت پرداختند.

بهار دلنشین، شکار اهو، پرخوانده، ملودی باخ از نتُ های اجرا شده در این جشنواره بود.
آیلین آگاهی، داور این جشنواره و مدرس موسیقی، اظهار داشت: هدف از برگزاری همایش 
این بود که نشــان داده شــود، کودکان دارای اختلالاتی نظیر اوتیســم با سایر افراد جامعه 
تفاوتی نداشــته و آنها قادر هستند مانند ســایر افراد در فعالیت هایی نظیر موسیقی حضور 
فعال و موفقی داشته باشند. اگر افراد جامعه به واژه های اوتیسم و سندروم دان نگاه خاصی 
نداشــته باشــند و طرز تفکر و نگاه خود را تغییر دهند، موفقیت این افراد بیشــتر و بیشــتر 

خواهد شد.
به گفته آگاهی، در این مســابقه امتیاز دهی کامل انجام شــد؛ با ایــن وجود، نتیجه نهایی 
مسابقه در جشنواره بعدی مشخص می شود و نفرات برتر در آن فستیوال با یکدیگر رقابت 

خواهند کرد.

»مجبوریم« در موزه هنرهای هیوستون
فیلم ســینمایی »مجبوریم« ســاخته رضا 
دُرمیشیان در تازه ترین حضور جهانی خود 
در موزه هنرهای زیبای هیوســتون آمریکا 

به نمایش درخواهد آمد. 
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایسنا، بیست و نهمین جشنواره فیلم های 
ایرانی در موزه هنرهای زیبای هیوســتون 
آمریــکا از 1 تا 3 بهمن برگــزار و در آن 

»مجبوریم« به نمایش درخواهد آمد.
»مجبوریم« تاکنون برنده چهار جایزه بین المللی بهترین فیلم از نگاه تماشــاگران فستیوال 
»چینــه چیتا« هلنــد، برنده جایزه اصلــی بهترین فیلم، جایزه بهترین فیلم تماشــاگران و 
جایزه بهترین فیلم هیات داوری نتپک ) شــبکه ارتقای ســینمای آسیاوپاسیفیک( فستیوال 

آسیاتیکای رم شده است. 
کیهان کلهر)موسیقی (،عبدالله اســکندری) طراح گریم(، هایده صفی یاری )تدوین(،محمد 
رضا دلپاک)طراحی و ترکیب صدا(،نظام الدین کیایی)صدابردار(، آیین ایرانی )فیلم بردار(،گلناز 
گلشــن )طراح لباس(،امیرحســین حداد ) طراح صحنه(، فواد بوربور )مدیر تولید(،فرید ناظر 
فصیحی)جلــوه های ویژه بصری(،حمیدرضا غفارزاده )دســتیار اول کارگردان(،میناســنگ 
سفیدی)برنامه ریز( و نوشین جعفری)عکاس( ازعواملی هستند که درمیشیان رادر تولیدفیلم 

همراهی کرده اند.

»دورهمی« به تلویزیون باز می گردد
تلویزیونی  تولید فصــل جدید مســابقه 
»دورهمــی« از دهــم دی مــاه کلیــد 

می خورد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از مهر ناصر قدیرکاشانی تهیه کننده 
دورهمی از تغییرات جدید این مســابقه و 

شروع فصل جدید آن خبر داده است.
وی در صفحه اینســتاگرام خود با اشاره 
به شــروع تولید دورهمی از دهم دی ماه 

نوشــت: »از دهم دی ماه تولید سری دوم از مسابقه دورهمی با تغییرات قابل توجه و البته 
جذاب ٱغاز خواهد شــد و راه های ارتباطی برای حضور در برنامه از طریق صفحه رســمی 

دورهمی در فضای مجازی اعلام می شود.«
قدیرکاشــانی اضافه کرد: »تیم تولید برنامه دورهمی همچنان تمام تلاش و انرژی خود در 
جهــت تولید برنامه ای جذاب را به کار خواهنــد گرفت تا باز هم به جلب رضایت حداکثری 

مخاطبین گرامی مفتخر شوند«
مســابقه دورهمی در یک فصل با اجرای مهران مدیری روی آنتن شبکه نسیم رفت و حالا 

قرار است با تغییراتی همراه شود.

کافه کتاب

خبر

اعلامبرنامههایفرهنگیچهلمینجشنوارهفیلمفجر

بازآفرینیشاهکارمعروفونگوگبهکمکباکتریها

جشــنواره  چهلمین  فرهنگی  برنامه های  مدیر 
فیلم فجر از برپایی 30 نشســت هم اندیشی و 
تخصصی و کارگاه های آموزشی در سالن اصلی 
برگزاری جشــنواره و 10 نشست تخصصی با 

موضوع سینما در دانشگاه ها خبر داد.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
مرکز اطلاع رسانی روابط عمومی جشنواره فیلم 
فجر، سعید الهی مدیر برنامه های فرهنگی این 
دوره جشــنواره ضمن تشــریح برنامه های این 
بخش گفــت: بی تردید چهره رویــداد معتبر و 
مهمی همچون جشــنواره فیلم فجر، با اهتمام 
ویــژه به مباحث علمی و پژوهشــی و با اتخاذ 
تصمیماتی در حوزه گفتمان سازی و شکل گیری 
تمدن نوین اســلامی با تکیه بــر ابزار هنری 
همچون ســینما، نسبت به ســال های گذشته 

تغییر بسیار محسوسی پیدا خواهد کرد.
وی افزود: با تدبیر محمد خزاعی رییس سازمان 
سینمایی و مسعود نقاش زاده دبیر جشنواره، این 

رویداد امســال در دو بخش فرهنگی و رقابتی 
برگزار خواهد شــد و طبــق برنامه ریزی های 
صورت گرفته در آن، شــاهد حضور چهره های 
برجسته بیشتری از فرهیختگان، اساتید دانشگاه 
و صاحب نظران رشته های مرتبط با موضوعات 
فرهنگی و ســینمایی در محل اصلی جشنواره 
خواهیم بود.این کارشــناس ســینما در همین 
باره عنوان کرد: نخســتین جلسه شورای علمی 
برنامه های فرهنگی جشــنواره  و هماهنگــی 
چهلم طی روزهای اخیر با حضور برخی روســا 
و نماینــدگان دانشــگاه ها و مراکــز مطالعاتی 
سینمایی کشــور و نیز دبیر جشنواره و مجری 
کارشناســان برنامه در محل ســتاد جشنواره 
تشکیل شــد و طی آن، همه پیشنهادات مورد 
ارزیابی قرار گرفت.مدیــر برنامه های فرهنگی 
جشــنواره چهلم در ادامه سخنانش توضیح داد: 
در طول برگــزاری جشــنواره در کنار نمایش 
فیلم های بخش مسابقه، ده نشست هم اندیشی 

با عنوان »10 شب با متفکران« با حضور اساتید 
شناخته شده عرصه دانشــگاهی برگزار خواهد 
شــد که در آنها ضمن توجه به مفاد مندرج در 

بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی به بررسی نسبت 
سینما با موضوعات کلان راهبردی و نیز برخی 

موارد تخصصی فرهنگی پرداخته خواهد شد.

وی همچنین گفت: نمایــش ۶ فیلم مطرح از 
گنجینه تاریخ سینمای ایران و برگزاری جلسات 
پژوهشــی با رویکردی جدید در شناســایی و 
بررســی مولفه های تکنیکی آثار مورد اشــاره 
از طریق بیــان دیدگاه های حرفــه ای از زبان 
کارشناســان و یا ســازندگان و دست اندرکاران 
فیلم ها، از دیگر برنامه های فرهنگی جشــنواره 
چهلم است.وی برگزاری 10 نشست تخصصی 
و کارگاه آموزشــی بــا موضوعــات علمی و 
نویــن را که مورد توجه اهالی ســینما به ویژه 
دانشجویان رشته ســینما خواهد بود، به عنوان 
دیگر برنامه فرهنگی جشنواره فیلم فجر امسال 
اعلام کــرد و گفت: در این بخش که با حضور 
سینماگران بنام و اســاتید برجسته دانشگاه در 
کنار هم تشکیل خواهد شد، حاضران می توانند 
از دیدگاه هــا و مباحث مهمانان مدعو در جهت 
اعتلای حرفه ای و ارتقــای اطلاعات و دانش 

خود استفاده کنند.

محققان آمریکایی با ایجاد تغییراتی در یک 
نوع باکتری اجتماعی، موفق شــدند تابلوی 
»شب پرســتاره« از »ونسان ونگوگ« را با 

ارگانیسم های زنده بازآفرینی کنند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از پایگاه  اطلاع رسانی ســاینس الرت، مرز 
میان علــم و هنر گاهی باریک می شــود؛ 
پژوهشــگران در حین مطالعه بر روی یک 
باکتری اجتماعی که در گروه های هماهنگ 
حرکت کرده و تغذیه می کند، به طور اتفاقی 
چیزی خلق کردند که شــباهت بسیاری به 

یک شاهکار هنری معروف دارد.
باکتــری  در  خــاص  ژن  یــک  وقتــی 
میکســوکوکوس زانتوس بیش از حد بیان 
شود، ارگانیســم های تکی طی چند ساعت 
خود را به شــکل گروه هــای مدور کوچک 
درمی آوردند و وقتی این گروه ها به صورت 
مصنوعی رنگ آمیزی شوند، صحنه ای ایجاد 

می شود که شباهت فوق العاده ای به تابلوی 
شب پرســتاره اثر ونســان ونگوگ، نقاش 

معروف هلندی، دارد.  

شــناخته  خودخواهی  به  معمولا  باکتری ها 
می شوند اما باکتری میکسوکوکوس زانتوس 
نوعی باکتری اجتماعی است چون برای بقا 

به پیدا کردن و شناســایی همنوعانش نیاز 
دارد. این باکتری میله ای شــکل پس از آن 
که توده های بزرگ و آشــنا تشکیل داد در 
حمله به میزبان خــود بهتر عمل می کند و 
هر ســلول در این حالت با ترشح آنزیم های 
گوارشــی کار تغذیه از شــکار را تســهیل 
می کند. محققان سالهاســت نسبت به رفتار 
اجتماعی این باکتری کنجکاو هســتند اما 
هنوز الگوی جامع و پذیرفته شــده ای برای 

این حرکات پیچیده وجود ندارد.
محققان دانشگاه وایومینگ آمریکا در سال 
۲01۷ از کشف یک کلید ژنتیکی خبر دادند 
که عامل روشن و خاموش کردن این رفتار 
اجتماعی اســت. این کلید بــه طور خاص 
توالی پروتئینی موســوم به TraA را کنترل 
می کند که گیرنده ســطحی برای شناسایی 
 ،TraB، و چســبیدن بــه گیرنده شــریک
در باکتــری همنــوع را در اختیــار باکتری 

می گذارد. یک باکتری به محض این که به 
کمک ایــن دو گیرنده )TraAB( خود را به 
یک باکتری هم خانواده چســباند، می تواند 
مــواد مغذی و پروتئین ها را بــا باقی گروه 

تبادل کند.
وقتــی محققان باکتری هــای جهش یافته 
را تحریک کردند تــا اتصالات TraAB را 
بیش از حد بیان کنند، همه چیز تغییر کرد. 
این اتصال عاملی اســت که امکان به هم 
چسبیدن ســلول ها را فراهم می کند اما اگر 
 Social( این به اصطلاح چســب اجتماعی
Glue( بیش از حد وجود داشته باشد، گروه 
تشکیل شــده نمی تواند به راحتی شکل یا 

مسیر خود را تغییر دهد.
بنابرایــن با اعمــال تغییراتــی در اتصال 
TraAB، گروه هــای خطی بــه دایره هایی 
گردان از ســلول ها تبدیل شدند که شباهت 
بسیار زیادی به نقاشی معروف ونگوگ دارد.

بررسی مشکلات تئاتر در گفتگوی صبح امروز با کارگردان )جویندگان طلا(؛

داشتنِ زنجیره ای از نداشتن ها در مشهد
»کســب ثروت به هــر قیمتی« از 
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مســائل روز اســت. در اطراف و 
بی شماری  جوانان  با  خود  اکناف 
برخورد می کنیم که با ســرچ » 
رابطه ثروت و سلامت« ، »چگونه 
ارز  »آمــوزش   ، ثروتمند شــویم« 
دیجیتــال« و..  روزانــه در اینترنت 
پرســه می زنند. نمایش »جویندگان 
طلا« درســت دســت روی همین 
دغدغه گذاشــته، اینکه آیا کســب 
ثروث به هر بهایی، جواب تشنه گی 

ما را می دهد؟ 
به گزارش روزنامه »صبح امروز« این نمایش در اواخر 
قــرن 18 و اوایل قرن 1۹ اتفاق می افتد، زمانی که تب 
طلا در آمریکا باب شــده بــود و اصطلاحا به آن »تب 
الماس« می گفتند که در واقع نمادِ حرص و طمع آدم ها 
بود و همه سعی داشتند از هم سبقت بگیرند و به بهای 

این سبقت کارهای غیر اخلاقی هم انجام می دادند.
کارگردانِ این اثر می گوید: حدود پنج ماه قبل سفارشی 
برای نوشتن، طراحی و اجرای این نمایش به ما رسید، 
موضوع را با میلاد کاشــانی که از نویســندگان خوب 
مشــهدی اســت، مطرح کردیــم و آن موضوع تبدیل 
به نمایشــنامه شــد. در واقع در این اثر می خواستیم از 
مخاطب بپرســیم که تا کجا می خواهد در طمع کسب 
ثروت به مســیر خود ادامه دهــد؟ و البته لابه لای اثر، 
نقدهای اجتماعی هم به سیســتم های اداری زده شده 

است.
امید واهی، سمی برای جوانان

روانشناســی موفقیت و موضوعات انگیزشــی که این 
روزها به صــورت جمله های یک خطــی یا آیتم های 
اینستاگرامی در فضای مجازی دست به دست می شود 
هــم از مهم ترین موضوعات روز اســت که موافقان و 

منتقدان زیادی دارد.

رمضانی با پیوند این مسئله به »جویندگانِ طلا«، »امید 
واهی« را یک نوع سم می داند و می گوید: تلاش بیهوده 
باعث می شود انسان نتواند به درستی مسیرِ پیش روی  
خود را ببنید و انتخاب درســتی کند، بنابراین »امید« در 

این اثر جایگاه مهمی دارد.
اشباع کلاس های بازیگری تئاتر

ایــن کارگــردان که از مدیــرانِ آموزشــگاه بازیگری 
»صحنه« نیز هســت، به ارتباط ایــن موضوع با یکی 
از چالش هــای بزرگ تئاتر، یعنی انباشــت  کلاس های 
بازیگری تئاتر از بازیگر اشــاره کــرده و اضافه  می کند: 
امــروزه ما جوان هایــی را می بینیم که بــا امید و ذوق 
فــراوان و پرداخت هزینه های هنگفــت بازیگری وارد 
موسسات آموزشی تئاتر می شوند و پس از آن سرخورده 
از این مســیر باز می گردند. موسسات آموزشی و یا افراد 
حقیقی از این علاقه  جوان ها به بازیگری سوءاســتفاده 
می کنند و از آن ها رقم هــای نجومی می گیرند، من به 
تازگــی با رقم چهارصد میلیون، برای بازی در تمام آثار 
یــک کارگردان بر خورده ام. کاش این کار یک خروجی 
داشته باشــد. چون در نهایت روی صحنه رفتن حداقل 
یک تلاش اســت، اما بعضا برخــی از این علاقه مندان 
حتی به صحنه هم نمی رســند و مدرکی هم عایدشان 
نمی شــود ودر نهایت تئاتری ها بــه کلاهبرداری متهم 

می شوند.
او راه حل این مســئله را گذاشــتن فیلتر بــرای ورود 
هنرجویــان به عرصه تئاتر می دانــد و بیان می کند: به 
نظــر من برای اینکه هر کارگردانی مجوز بردنِ یک اثر 
را به صحنه داشتند باشد، باید مسیری را طی کند. مثلا 
در سه اجرا، دستیار کارگردان باشد. این گونه هم تئاتر از 
این آشــفته گی در می آید و بر کیفیت نمایش های روی 
صحنه افزوده می شــود. در بازیگری هم با داشتن یک 

شورای فنی، می توان سطح کیفی آثار را بالا برد.
زنجیره  نداشتن ها در قطب دوم تئاتر کشور

کارگــردانِ »جوینــدگان طلا« نبودِ دانشــکده  ادبیات 

نمایشــی در مشــهد را، از اساســی ترین مشــکلات 
تئاتر می داند و می گوید: ما در دانشــگاه اقبال اســاتید 
خوبی برای این رشــته داریم. اما با فقر این رشــته در 
دانشــگاه های دولتی مواجه هستیم که باعث مهاجرتِ 
استعدادهای تئاتری به پایتخت می شود. ما در این شهر 
زنجیره ای از نداشــتن ها را داریم که تمامی شان به هم 

مربوط هستند.
قهر شهرداری با انجمن هنرهای نمایشی

او با اشاره به مشــکلاتِ انجمن هنرهای نمایشی در 
اســتان می گوید: ما اهالی تئاتر حتی الآن نمی دانیم 
کــه آیا انجمن نمایش داریم یا خیر! و اینکه اگر داریم 
مدیر آن کیســت. انتخابات انجمن هنرهای نمایشی 
معلق اســت، وضعیت مالکیت ســاختمان تئاتر شهر 

مشــخص نیســت، انجمن نمایش و شهرداری با هم 
تعامل خوبی ندارند و دود آن در چشم اهالی تئاتر فرو 
می رود. شهرداری هیچ گونه حمایتی از تئاتر نمی کند، 
ما تئاتری ها اصلا قیدِ حمایت شــهرداری را زده ایم، با 
ما درســت برخورد نمی شــود و بعضا اگر حمایتی هم 
می شــود، این حمایت توزیع عادلانه ای ندارد، روابط 
سیاســی و اجتماعی تعیین کننده  تمــام این اتفاقات 
است با روابط می توانید حمایت مالی، رسانه  تبلیغاتی و 

بیلبورد و.. همه چیز داشته باشید.
ریسک سرمایه گذاری در »هنر«

»مسئولین در این شهر نمی خواهند تئاتری وجود داشته 
باشد«. ایمان رمضانی در حالی این جمله را می گوید که 
از تئاتر را از دورانِ دبستان با حسن عابدی شروع کرده 

و از طریق آن ارتزاق می کند.
او ادامه می دهد: مســئولین در شــهر امــاک رضا )ع( 
نمی خواهند تئاتر و اندیشه ای باشد، بنابراین ما تئاتری ها 
می دانیم که نباید انتظار حمایتی هم داشته باشیم چراکه 

مرگ تئاتر برای آن ها بهتر است.
احمدرضــا قرایی، تهیه کننــده این اثر نیــز در همین 
خصوص می گوید: در کل برنامه و زیرســاخت جامعی 
بــرای حمایــت از هنــر در ســازمان فرهنگی هنری 
شهرداری مشــهد وجود ندارد. ما در مشهد، شهری که 
اهالی تئاتر آن، اینقدر در عرصه  ملی و بین المللی افتخار 
آفریــن بوده اند، حتی یک بیلبورد بــرای تئاتر نداریم تا 
مردم از اجراهای ما مطلع باشند. ما براي اخذ یک تابلو 
برای تبلیغاتِ محیطی مان باید مدام باید در حال رایزنی 

و چانه زنی با شرکت های تبلیغاتی باشیم. 
قرایــی که چهارمیــن تجربه  تئاتــری اش را با این اثر 
پشت سر می گذارد، با تاکید بر ریسک سرمایه گذاری در 
هنر می گوید: تمام این مسائل سرمایه  گذاری در حوزه ی 
»هنر« را تبدیل به یک کار پر ریســک می کند. اگر به 
 دنبال تجارت و بازگشــتِ ســرمایه باشیم، ورود به این 

حوزه اشتباه است.
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کمبود بیش از ۱۱۷۰ معلم در خراسان شمالی
مدیر منابع انســانی و امور اداری اداره کل آموزش 
و پرورش خراســان شــمالی از فعالیت حدود 13 
هزار و 800 معلم رســمی زن در استان خبر داد و 
گفت: خراســان شمالی با کمبود بیش از یک هزار 
و 1۷0 معلم مواجه است. اسماعیل محمد دوست، 
در گفت وگو با ایسنا با اشاره به اینکه هفت هزار و 
۲5۴ معلم زن و ۶ هزار و ۶۲1 معلم مرد در خراسان 
شمالی وجود دارد، بیان کرد: از این تعداد پنج هزار 

و ۷۶1 نیروی رسمی زن و پنج هزار و 5۴۲ نفر نیروی رسمی مرد در استان در حال فعالیت هستند.
وی در خصوص تعداد نیروی معلم در مناطق محروم استان، تصریح کرد: بام، راز و جرگلان و مانه 
و سملقان از مناطق محروم استان هستند که دو هزار و 8۹3 معلم در آن ها خدمت رسانی به دانش 
آموزان را انجام می دهند.مدیر منابع انسانی و امور اداری اداره کل آموزش و پرورش استان با اشاره 
به نیروهایی که به طور غیر رسمی در حال فعالیت هستند، اظهار کرد: حدود ۶00 نفر آموزش دهنده 
در نهضت سواد آموزی و حدود سه هزار  نفر معلم غیر دولتی و نیروی پیش دبستانی در استان در 
حال خدمات رسانی هستند؛ نیروی معلم مدارس غیر دولتی حدود 13 درصد مدارس استان را پوشش 
می دهد.این مسئول در رابطه با تعداد معلمانی که در روستاهای استان در حال آموزش دهی هستند، 
تصریح کرد: هفت هزار و ۲8۹  نیروی معلم در روستاهای استان فعالیت می کنند.محمد دوست با 
بیان اینکه با کمبود یک هزار و 1۷5 نفر نیرو در استان مواجه هستیم، ادامه داد: در حال حاضر تمامی 
کلاس ها را پوشش داده ایم و کلاس بدون معلم نداریم، اما این به معنای عدم کمبود نیروی معلم 
نیست.وی بیشترین کمبود معلم را در مقاطع ابتدایی دانست و افزود: در شهرستان های بجنورد، مانه 

و سملقان و راز نیز با کمبود معلم مواجه هستیم.

صندوق کارآفرینی امید شیروان ۷۱ میلیارد 
ریال وام اشتغالزایی پرداخت کرد

رییس صندوق کارآفرینی امید شــیروان گفت: این صندوق امسال، ۷1 میلیارد ریال تسهیلات 
اشتغالزایی پرداخت کرده است که بیشتر آن در بخش کسب و کار روستایی بوده است. 

حشمت اله فرهادی پور روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: تسهیلات پرداختی 
برای ۲0۴ متقاضی این شهرستان پرداخت شده که در قالب طرح های اشتغال روستایی و کسب 
و کارهای کوچک برای ۲۴8 نفر شغل ایجاد کرده است.وی خاطرنشان کرد: تسهیلات پراخت 
شــده در زمینه مشاغل خانگی، خویش فرمایی، کارفرمایی و کارآفرینی با کارمزد چهار درصد و 
مدت بازپرداخت ۶0 تا ۲۴ ماهه در حوزه های مختلف کشاورزی، صنعت و غیره صورت گرفته 
است که میزان پرداخت سقف تسهیلات برای هر نفر از 300 میلیون ریال به بالا آغاز شده است.
فرهادی پور با بیان اینکه ۶0 درصد تســهیلات پرداختی مشــاغل خانگی مربوط به خانم و ۴0 
درصد آقایان است اضافه کرد: اینک پرونده ۲0 متقاضی از جهاد کشاورزی با ۶ میلیارد ریال در 

نوبت دریافت تسهیلات است.
 

جوجه ریزی در مرغداری های خراسان شمالی 
۱۷ درصد رشد یافت 

مدیر امور طیور، زنبور عسل و کرم ابریشم سازمان 
جهاد کشــاورزی خراسان شــمالی گفت: جوجه 
ریزی در ۹ ماه امســال نســبت به مدت مشابه 
پارسال در سالن های مرغداری استان 1۷ درصد 
افزایش یافت و در این بازه زمانی هشت میلیون 
قطعه جوجه ریزی انجام شــد. علیرضا صادق در 
گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشــت: در این 
بازه زمانی ۲ هزار و ۲00 تن مرغ در کشــتارگاه 

های استان در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته بیشتر کشتار شد.وی افزود: در این بازه زمانی در 
این استان 1۲ هزار تن گوشت مرغ از ۶ میلیون و ۲00 هزار قطعه جوجه ریزی در واحدهای مرغ 
داری استان تولید شده است. مدیر امور طیور، زنبور عسل و کرم ابریشم سازمان جهاد کشاورزی 
خراسان شمالی گفت: سرانه مصرف گوشت مرغ در این استان هم اینک 31 کیلوگرم است که 
نســبت به ۲ سال گذشته پنج کیلوگرم افزایش یافته اســت.صادق با بیان اینکه سرانه مصرف 
گوشت مرغ استان در سال ۹8،  ۲۶ کیلوگرم بود، اظهار داشت: علت افزایش مصرف گوشت مرغ 
در استان  تفاوت قیمت گوشت مرغ با گوشت قرمز و سایر مواد پروتئینی دانست.وی در خصوص 
نظارت و برچسب گذاری گوشت مرغ در کشتارگاه ها نیز گفت: توسط شرکت پست گوشت مرغ 
تولیدی برچسب گذاری خواهد شد که این مهم در ایام پرمصرف از جمله عید نوروزی، ماه مبارک 
رمضان و سایر روزهای مشابه مفید خواهد بود چرا که گوشت مرغ تولیدی از کشتارگاه ها انحراف 
پیدا نخواهد کرد.به گزارش ایرنا تولید گوشت مرغ در سال ۹۲ در این استان هفت هزار و ۶00 تن 
بوده است که در سال ۹8 با ۲3۶ درصدی به 18 هزار تن رسید.  صادق با بیان اینکه هم اینک 
۹۲ واحد فعال مرغ داری در استان وجود دارد. وی تولید گوشت مرغ در استان را با احتساب مرغ 
بومی و سایر ماکیان  ۲1 هزار تن اعلام کرد و افزود: سالانه در این استان ۲۹ هزار تن گوشت 

مرغ به مصرف می رسد که هشت هزار تن کسری داریم که از سایر استان ها تامین می شود.

نظام مهندسی کشاورزی خراسان شمالی انجام داد:

صدور ۳۲۱ مجوز ایجاد واحد تولیدی کشاورزی
رییس سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع 
طبیعی خراسان شــمالی گفت: این سازمان در ۹ 
ماه ســال جاری 3۲1 مجوز ایجاد واحد تولیدی 
روســتایی، نیمه صنعتی و صنعتی  در زیر بخش 
های کشــاورزی اســتان صادر کرد. اســماعیل 
شــیرغانی در گفت و گو با ایرنا اظهار داشت: از 
مجموع این مجوزهای صادر شــده 105 فقره در 
خصوص ایجاد دامداریی روستایی و غیر صنعتی، 

8۷ فقره دامداری صنعتی و نیمه صنعتی، 3۷ طرح در بحث طیور صنعتی و نیمه صنعتی، 15 فقره 
تولید شیلات صنعتی و نیمه صنعتی، ۴۴ فقره پروانه گیاه پزشکی، ۲۴ پروانه ایجاد گلخانه، چهار 
فقره آبزی پروری روســتایی و غیر صنعتی، چهار واحد قارج و یک فقره پروانه تلقیح مصنوعی 
است.وی افزود: صدور پروانه ها در این بازه زمانی نسبت به مدت مشابه پارسال حدود 50 درصد 
کاهش یافت. در ۹ ماه ســال گذشــته 5۹8 فقره جواز تاسیس صادر شده بود.شیرغانی یکی از 
مشکلات و چالش های بحث ایجاد واحد های صنعتی و نیمه صنعتی را محدودیت در تامین آب 
عنوان کرد و گفت: با توجه به خشکسالی و کمبود بارندگی متقاضیان در خصوص تامین آب برای 
اجرای طرح ها با مشکلاتی مواجه خواهند شد، امکان تخصیص منابع آبی جدید در دشت های 
ممنوعه اســتان نیز وجود ندارد.شیرغانی یکی از مهم ترین بحث در خصوص ایجاد واحد های 
تولیدی را را نبود سند اراضی کشاورزی دانست و اظهار داشت: در سال های گذشته برای ایجاد 
طرح های تولیدی صنعتی و نیمه صنعتی در اراضی قول نامه ای نیز مجوز تغییر کاربری برای آن 
صادر می شد اما از امسال این مجوز ها تنها برای اراضی سند دار صادر خواهد شد.رییس سازمان 
نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی خراسان شمالی گفت: به نوعی هم اینک حدود ۶0 درصد 
متقاضیان اجرای طرح های تولیدی به خودی خود از این گردونه حذف خواهند شد و در مرحله 
اول باید به دنبال سند دار شدن اراضی کشاورزی خود بروند که این امر به یکی از دغدغه های 
بهره برداران تبدیل شده است.شیرغانی با بیان اینکه سند دار کردن اراضی کشاورزی مزیت های 
زیادی برای کشــاورزان دارد افزود: اما باید طرح سند دار شدن اراضی سرعت گیرد تا متقاضیان 

برای ایجاد واحد های تولید با مشکل مواجه نشوند.
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سرپرست دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی از به صفر رسیدن فوت بیماران ناشی 
از کرونا در استان طی شبانه روز گذشته خبر داد. 

دکتر سید جواد پورنقی در گفت و گو با ایسنا اظهار کرد: طی ۲۴ ساعت گذشته، 3۲ بیمار 
جدید در بیمارستان های استان بستری شدند اما خوشبختانه موردی از مرگ براثر کرونا 
ثبت و گزارش نشــده است.وی افزود: با بستری 3۲ بیمار جدید طی ۲۴ ساعت منتهی 
به ظهر چهارم دی ماه، هم اکنون 1۴5 بیمار مثبت و مشــکوک دارای علائم بیماری 
کووید 1۹ در بیمارســتان های استان بستری هستند.وی با تاکید بر ضرورت تزریق دز 
یادآور واکسن کرونا، اضافه کرد: واکسیناسیون و رعایت شیوه نامه های بهداشتی عامل 
ریشه کنی و مهار بیماری کروناست، بنابراین شهروندانی که هنوز واکسن کرونا دریافت 

نکرده اند یا نوبت دز سوم آن ها فرا رسیده سریع تر نسبت به این امر اقدام کنند.پورنقی ادامه داد: بی توجهی به واکسیناسیون و عدم 
رعایت پروتکل های بهداشتی، می تواند روند کاهشی تلفات را معکوس کند و بار دیگر وضعیت قرمز را به نقشه کرونا بازگرداند.

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی گفت: عادی انگاری در مواردی نظیر عدم استفاده از ماسک و تزریق دزهای دوم و 
سوم واکسن کرونا، مهمترین مساله ای است که ما را به خطر خواهد انداخت.وی افزود: به گفته وزیر بهداشت، افرادی که دُز سوم 

واکسن کرونا را تزریق می کنند 80 تا ۹0 درصد در مقابل اومیکرون مقاوم خواهند بود.

استاندار خراسان شمالی گفت: استفاده از فناوری های نوین و خلاقانه از مهم ترین عوامل 
مدیریت در بازار محســوب می شود و باید بازرسی ها و نظارت ها به صورت هوشمند 
انجام شود. به گزارش ایرنا، محمدرضا حسین نژاد روز شنبه در ستاد تنظیم بازار خراسان 
شمالی، بازرسی را پشتوانه بازار دانست و اظهار داشت: نرم افزار بازرسی باید برای تمامی 

کالاها و حوزه ها طراحی شود تا نرخ کالا به خوبی برای مشتری مشخص شود.
وی تصریح کرد: اســتفاده از فناوری های نوین بازرســی باید با آموزش همراه باشد و 
برای موفقیت در این حوزه باید از ظرفیت های ائمه جمعه و رسانه ها نیز استفاده کرد.

استاندار خراسان شــمالی، مردم را بازرس های واقعی بازار دانست و گفت: باید از این 
ظرفیت استفاده بیشتری کرد و با دقت این موضوعات را رسیدگی کرد.وی ادامه داد: نرخ 

نامه ها اگر به درستی آنالیز و در مغازه ها نصب شود و همچنین در کنار آن از نرم افزارهای نوین بازرسی استفاده شود، قیمت ها 
به خوبی کنترل می شوند و با این راهکار حقی از فروشنده و خریدار ضایع نمی شود.حسین نژاد با بیان اینکه تامین معیشت مردم 
از ضروریات است، افزود: دشمنان همواره سعی کرده اند تا در این حوزه حساس دست انداز ایجاد کنند و مردم را از رهبری بعنوان 
سرمایه نظام جمهوری اسلامی ناامید کنند.وی بیان کرد: مدرنیزه شدن جامعه موجب افزایش نیازهای مردم شده و این موضوع 

وظیفه مسوولان را در قبال تامین اقلام مورد نیاز مردم را افزایش داده است.

فوتی های کرونا در خراسان شمالی به صفر رسید استاندار: نظارت بر بازار خراسان شمالی باید هوشمند شود

سهمه سوخت مرزنشیان خراسان شمالی می سوزد
بهبــود وضعیت مناطق مرزی و تثبیــت جمعیت در مرز از 
راهبردهای کلان نظام و دولت است که هم از بعد اقتصادی، 
هم از نظر امنیتی برای کشــور بسیار اهمیت دارد به همین 
دلیل طرح اختصاص سهمیه ســوخت مرزنشینان و حتی 
افزایش این ســهمیه برای این افراد در استان های مرزی 

در حال انجام است. 
خراســان شــمالی با دارا بودن بیــش از 300 کیلومتر مرز 
مشترک با کشور ترکمنستان و داشتن مرزدارانی بسیار غیور 
و شــجاع که حضور آن ها در این مناطق یکی از مهمترین 
دلایل وجود امنیت پایدار در مرزهای این اســتان است، اما 

هنوز از این سهمیه محروم است.
طی دو ســه ســال گذشــته پیگیری های فراوانی برای 
اختصاص این سهمیه به مرزنشینان خراسان شمالی صورت 
گرفته اما متاسفانه مورد قبول واقع نشده و هم اکنون یکی 
از مطالبات مهم مرزنشینان استان، دریافت این سهمیه است.
خراسان شمالی از سهمیه سوخت مرزنشینان محروم است

پاکمهر نماینده مردم بجنورد، مانه و سملقان، گرمه و جاجرم 
و رازوجرگلان در مجلس گفت: متأسفانه خراسان شمالی از 

سهمیه سوخت مرزنشینان محروم است.
وی اشــاره به محروم بودن مرزنشینان خراسان شمالی از 
سهمیه سوخت اظهارکرد: استان خراسان شمالی با بیش از 
300 کیلومتر مرز مشترک با ترکمنستان از امن ترین مرزها 
است و مرزها نه  تنها تهدید نیستند بلکه یک فرصت مهم 

و اثرگذار در رونق اقتصادی، خنثی کردن تحریم... هستند.
پاکمهر با طرح این سوال که گناه مرزنشینان خراسان شمالی 
چیســت که باید از این ســهمیه محروم باشند؟ افزود: چرا 
باید در هشت اســتان مرزی دیگر و خراسان های رضوی 
و جنوبی، سهمیه سوخت مرزنشــینان پرداخت شود اما در 
خراسان شمالی خیر؟وی با بیان اینکه با جدیت پیگیر واریز 
سهمیه سوخت مرزنشینان خراسان شمالی هستیم، ادامه داد: 
با مسئولان کشوری در حال مکاتبه هستیم تا همان طور که 
استان های خراسان رضوی و جنوبی این سهمیه سوخت را 
دریافت می کنند، خراسان شمالی هم که روزی جزء همین 

استان ها بوده نیز از این سهمیه سوخت برخوردار شود.
پاکمهر تاکیدکرد: پرداخت یارانه سهمیه سوخت مرزنشینان 
باعث رشد و ماندگاری جمعیت در نوار مرزی خواهد شد که 
این امر در ایجاد امنیت مرزها نقش مؤثری خواهد داشت و 
به دلیل محرومیت و عدم برخورداری و فقدان درآمد کافی، 
مهاجرت مرزنشینان به شهرها یک ضایعه جبران ناپذیر است 

که متأسفانه در خراسان شمالی اتفاق افتاده.
تنها دو استان مرزی سهمیه سوخت مرزنشینان ندارد

چندی پیش محمد علی شجاعی اســتاندار وقت خراسان 
شــمالی نیز در گفت و گو با ایسنا، اظهارکرده بود: در حال 
حاضر تنها دو استان وجود دارد که سهمیه سوخت به آن ها 
تعلق نمی گیرد که خراســان شمالی یکی از این استان ها 
است.وی با اشاره به وجود بیش از 300 کیلومتر مرز مشترک 
با کشور ترکمنستان، اظهارکرد: در سال ۹8 اعتراض خود را 
به وزارتخانه ذی ربط اعلام کردیم و اعتقاد آن ها برای این 

مشکل آن بود که خراسان شمالی پایانه مرزی ندارد.
شجاعی با بیان اینکه اعلام کردیم که نداشتن پایانه مرزی 
ارتباطی به پرداخت نکردن سهمیه سوخت مرزنشینان این 
استان ندارد، افزود: پیگیری ها برای اختصاص این سهمیه 

انجام شده است.
با اختصاص سهمیه سوخت به مرزنشینان خراسان 

شمالی موافقت نشد
محمد بدری مدیر کل امور اقتصادی اســتانداری خراسان 
شــمالی نیز در گفت و گو با ایسنا، بیان کرد: پیگیری برای 
دریافت سهمیه ســوخت مرزنشینان این استان از سال ۹8 
در حال انجام اســت و برای طی کردن مســیر، سه مرحله 

گذرانده شد.
وی با بیان اینکه در حال حاضر دو اســتان خراسان شمالی 
و اردبیل دو استان مرزی هستند که از این سهمیه محروم 
اند، گفت: درخواست خراسان شمالی طی آخرین مرحله در 
کمیسیون اقتصادی هیات دولت مطرح شد اما با آن موافقت 

نشده است.
بــدری افزود: برای دریافت این ســهمیه تایید مورد نیاز از 

وزارت کشــور و وزارت نفت اخذ شده بود اما در کمیسیون 
اقتصادی هیات دولت رد شده و با آن موافقت نشده است.

وی در پاســخ به این ســوال که علت عدم موافقت برای 
اختصاص این سهمیه به مرزنشینان استان چه چیزی بوده 
است؟ اظهارکرد: سهمیه سوخت مرزنشینان، رقم مشخصی 
است که اگر استان خراسان شمالی نیز مشمول این سهمیه 
شود، رقم اختصاصی به سایر استان هایی که هم اکنون آن 

را دریافت می کنند، کاهش می یابد.
این مقام مســئول ادامه داد: اگر این ســهمیه به خراسان 
شمالی اختصاص می یافت ۲۲ هزار و ۷5۶ خانوار مرزنشین 
در شــعاع ۲0 کیلومتری مرز این استان از این سوخت بهره 

مند می شدند.
قول وزیر کشور برای به نتیجه رساندن اختصاص 

سهمیه سوخت مرزنشینان
علی جدی نماینده مردم شیروان در مجلس شورای اسلامی 
در ادامه در گفت و گو با ایسنا، اظهار کرد: اختصاص سهمیه 
سوخت به مرزنشینان خراسان شــمالی مورد موافقت قرار 
نگرفته بود اما طی 10 روز گذشــته جلسه ای با وزیر کشور 
در مجلس برگزار و در آن قول به نتیجه رسیدن این مطالبه 

مهم مرزنشینان استان از وزیر مذکور اخذ شد.
وی ادامه داد: منتظر آن هســتیم تا استاندار جدید انتخاب 
شــود که پیگیری های دوباره برای اختصاص این سوخت 

صورت گیرد.
جدی تاکید کرد: متاســفانه خراسان شمالی با دارای بودن 
بیش از 300 کیلومتر مرز مشــترک با کشور ترکمنستان از 
تمامی مزایای مرزنشینی محروم است بطوریکه در مناطق 
مرزی این استان نه معبر مرزی، نه بازارچه مرزی وجود دارد 
و نه سهمیه سوخت مرزنشینان به آن ها اختصاص می یابد.
وی افزود: از آنجاییکه رقم بودجه سهمیه سوخت مرزنشینان 
در کشور تغییر پیدا نکرده اگر استانی به آن استان ها اضافه 

شود، رقم اختصاصی کم می شود.
وی تصریــح کرد: باید اصلاح بودجه ســهمیه اختصاصی 
ســوخت مرزنشــینان در دســتور کار قرار گیرد تا تمامی 

مرزنشینان بتوانند از آن بهره مند شوند.
ارسال ابلاغیه از سوی فراکســیون مرزنشینان برای بهره 

مندی مناطق جامانده از سهمیه سوخت مرزنشینان
محمد وحیدی نماینده مردم شهرستان های بجنورد، راز و 
جرگلان، گرمه و جاجرم و مانه و ســملقان نیز در گفت و 
گو با ایسنا، با اشاره به اینکه مرزنشینان ساکن در شعاع ۲0 
کیلومتری مرزها از سهمیه سوخت مرزنشینان بهره مند می 
شوند، اظهارکرد: در گذشته این سهمیه به صورت سوخت 
به مردم پرداخت می شــد اما بعد از آن به صورت نقدی به 
مردم اعطا می شود که یکی از مهمترین علل اختصاص آن، 

جلوگیری از قاچاق سوخت است.
وی توضیح داد: در گذشته که استان خراسان تفکیک نشده 
بود این سهمیه به برخی از مناطق خراسان بزرگ اختصاص 
می یافت اما بعد از تقســیم این استان، خراسان رضوی و 
جنوبی مشمول آن شــدند. این در حالی است که خراسان 

شمالی با وجود داشتن مرز مشترک از آن محروم شد.
وحیدی تاکیدکرد: در فراکســیون مرزنشینان مقرر شد تا 
دوباره ابلاغیه ای به وزارت نفت و وزارت کشــور ارسال 
شود تا آن سهمیه به روستاها و مناطقی که مشمول این 
سهمیه می شــوند اما تاکنون به آن ها چیزی اختصاص 
نیافته نیز پرداخت شود.وی در پاسخ به این سوال که گفته 
شده این سهمیه به اســتان هایی اختصاص می یابد که 
معبر باز مرزی داشته باشند؟ تصریح کرد: خراسان شمالی 
دارای گمرک مصوب است اما اینکه کشور ترکمنستان با 
بازگشایی یک معبر در این منطقه موافقت نمی کند، تقصیر 
مرزنشینان این استان نیست.این نماینده مجلس بیان کرد: 
در حال حاضر کالاهای صادراتی خراسان شمالی از طریق 
مرزهای اینچه برون و باجگیران به ترکمنســتان ارسال 
می شــود بنابراین مبادلات مرزی صورت می گیرد.وی 
تاکیدکرد: افرادی که در نقاط مرزی خراســان شمالی با 
کشور ترکمنستان زندگی می کنند به عنوان مرزبان تلقی 
می شوند و مرزبان هســتند بنابراین باید از حق سهمیه 

سوخت مرزنشینان بهره ببرند.

سرپرست اداره تجهیزات پزشکی دانشگاه علوم 
پزشکی مشهد گفت: با افزایش دو و نیم برابری 
اکسیژن سازها در بیمارستانهای زیر پوشش این 
دانشگاه، مشــکلات مربوط به کمبود اکسیژن 

برای مقابله با موج ششم کرونا برطرف شد. 
دانشگاه علوم پزشکی مشهد روز شنبه به نقل از 
عباس ایزدی گزارش داد: بیشتر مراکز درمانی 
دانشگاه علوم پزشکی مشهد در ابتدای شیوع 
ویروس کرونا با مشــکل تامین اکسیژن رو به 
رو بودند که اکنون از این بابت کمبودی نداریم. 

وی اضافه کرد: طی پنج موج قبلی کرونا و مشکلاتی که در حوزه تامین اکسیژن دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
در مراکز درمانی وجود داشت اقدامات خوبی در خصوص تجهیز بیمارستانها به اکسیژن سازها و همچنین تامین 
تعداد کپســول های اکسیژن بیمارســتانی ۴0 لیتری و 50 لیتری انجام و تعداد زیادی کپسول تهیه و به مراکز 
درمانی تحویل داده شد.سرپرســت اداره تجهیزات پزشکی دانشگاه علوم پزشکی مشهد گفت: همچنین برای 
مراکز درمانی که با ظرفیت موجود اکسیژن سازها و کپسول جوابگو نبود برای تهیه و تامین مخازن اکسیژن مایع 
اقدام شده است.ایزدی افزود: در حوزه تامین دستگاههای کمک تنفسی نظیر ونتیلاتور هم با توجه به افزایش 
ظرفیت تخت های ویژه در مراکز درمانی و همچنین تعمیر و تجهیز دستگاههای تصویر برداری برای تشخیص 

درگیری ریوی اقدامات خوبی انجام شده است.
ساماندهی بخشهای مراقبتهای ویژه در بیمارستانهای دانشگاه علوم پزشکی مشهد

دانشگاه علوم پزشکی مشــهد در خبر دیگری به نقل از معاون درمان این دانشگاه از اجرای برنامه ساماندهی 
بخش های مراقبت ویژه بیمارستان های زیر پوشش با محور فضای فیزیکی، سرمایه گذاری روی تجهیزات و 
بهره وری هر چه بهتر در حوزه نیروی انسانی خبر داد.دکتر شاپور بدیعی افزود: بخش های مراقبت ویژه از اهمیت 
بالایی در سیستم درمانی کشور برخوردار است به طوری که کیفیت خدمات رسانی در بخش های مراقبت ویژه 
نقــش موثری در کاهش مرگ و میر بیماران دارد.وی اضافه کرد: در حوزه کادر درمانی در بخش های مراقبت 
ویژه با کمبود مواجه هســتیم که با تمهیداتی که در حوزه پرستاری صورت گرفته از جمله آموزش های مستمر 
نیروهای پرستار، این مشکل در حال کاهش است.معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی مشهد با اشاره به اهمیت 
سرعت رسیدگی به بیماران نیازمند به مراقبت های ویژه در مقابله با کرونا گفت: تلاش می شود با برنامه ریزی، 
هیچ بیماری در نوبت برای بستری در بخشهای آی. سی. یو قرار نگیرد و بتواند به سرعت و بدون صف از خدمات 

بخشهای مراقبتهای ویژه استفاده کند.

معاون گردشــگری اداره  کل میراث  فرهنگی، 
گردشگری و صنایع  دســتی خراسان رضوی 
از آماده باش تاسیســات گردشگری این استان 
برای پیشگیری و مقابله با سویه جدید ویروس 

کرونا )اومیکرون( خبر داد. 
به گزارش صبح امروز یوسف بیدخوری گفت: 
براســاس ابلاغ ســتاد ملی مبارزه با کرونا در 
ارتباط با کنترل مســافران در مبادی مرزی و 
با توجه به شیوع ســویه جدید کرونا، مدیران، 
بهره برداران و دست اندرکاران حوزه گردشگری 

استان باید مقرراتی را رعایت کنند.
وی افزود: تشــویق به تزریق دز سوم افراد 18 سال به بالا، استفاده مستمر از ماسک، رعایت فاصله اجتماعی، 
عدم حضور در تجمع های غیرضروری و صیانت و مراقبت از سلامت خود و خانواده در مناسبت های مختلف از 
جمله مواردی است که مدیران، بهره برداران و دست اندرکاران حوزه گردشگری استان باید در مواجه با مسافران 
انجام دهند.معاون گردشــگری اداره  کل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی خراسان رضوی با اشاره 
به تصمیم های گرفته شده در جلسه فوق العاده ستاد ملی مقابله با کرونا ادامه داد: ورود مستقیم و غیر مستقیم 
مســافران از هشت کشور آفریقایی و ورود مسافران غیر ایرانی از چهار کشور اروپایی که سویه جدید کرونا در 
آنها زیاد بوده تا 15 روز ممنوع شده است.وی با بیان اینکه ورود اتباع خارجی از مرزهای زمینی، هوایی و دریایی 
مدت 15 روز ممنوع اســت گفت: رعایت کامل پروتکل های بهداشتی در تمامی تاسیسات گردشگری ضروری 
است و مدیران، بهره برداران و دست اندرکاران حوزه گردشگری استان باید در اجرای شیوه نامه های بهداشتی 
بیشــترین دقت را داشته باشــند.وی ابراز امیدواری کرد با رعایت صحیح و دقیق پروتکل های بهداشتی ویژه 
سویه جدید کرونا )اومیکرون( بتوانیم از ایجاد موج جدید این ویروس در استان جلوگیری کنیم.استان خراسان 
رضوی با بیش از ۲۷00 واحد تاسیسات گردشگری رتبه نخست کشور را در این زمینه دارد.براساس آخرین آمار 
رسمی تاکنون ۶ میلیون و 181 هزار و ۷8۴ نفر در ایران به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت ۴۴ بیمار مبتلا 
به کووید 1۹ طی ۲۴ ساعت گذشته مجموع جان باختگان این بیماری در کشور به 131 هزار و 30۶ نفر رسیده 
است.همچنین تاکنون ۶ میلیون و ۲۲ هزار و 150 نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.

تاکنون 5۹ میلیون و ۴18 هزار و 5۷1 دُز اول، 50 میلیون و ۹85 هزار و 3۹۷ دُز دوم و پنج میلیون و 188 هزار 
و 83۶ دُز ســوم واکسن کرونا در کشور تزریق شده و مجموع واکسن های تزریق شده به 115 میلیون و 5۹۲ 

هزار و 80۴ دُز رسیده است. شد
ف
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 ضربه تیم انگلیسی به لیون برای جذب آزمون
یک سایت فرانسوی در گزارشی مدعی شد که 
نیوکاسل انگلیس ممکن اســت سردار آزمون 
را از چنگ لیون فرانســه بیرون آورد و مهاجم 

ایرانی راهی لیگ برتر انگلیس شود.
 foot01 به گزارش فارس، ســایت فرانســوی
با انتشــار گزارشی، شرایط انتقال سردار آزمون 
مهاجــم ایرانی به لیگ هــای معتبر اروپایی از 
قبیل لوشــامپیونه و لیگ برتر انگلیس را مورد 

بررســی قرار داده اســت.این سایت نوشت: ســردار آزمون اولویت نقل و انتقالات زمستانی 
المپیک لیون است. مهاجم ایرانی زنیت تابستان امسال در آستانه انتقال به لیون بود و ژانویه 
آخرین پنجره برای جذب او قبل از پایان قراردادش اســت. اما نیوکاسل می تواند به سرعت 

امیدهای لیون را بر باد دهد.
لیون در رده سیزدهم لوشامپیونه، این فصل را کابوس وار شروع کرده است و در رده سیزدهم 
قرار دارد و شــکی نیســت که المپیک لیون و رئیس آن ژان میشــل اولاس مجبور بودند 

فهرست بسیار طولان برای کریسمس بنویسند.
به نظر می رســد که پنجره نقل و انتقالات زمستانی ابزار اصلی برای راه اندازی موتور لیون 

است.
ســردار آزمون مهاجم ایرانی در اولویت نقل و انتقالات ژانویــه قرار دارد تا بخش تهاجمی 
این تیم را پُر کند. البته در راه انتقال به فرانسه به نظر می رسد که نیوکاسل مشکلی بزرگ 

ایجاد کرده است.
 به نظر می رســد المپیک لیون بیشترین شانس برای انتقال سردار آزمون را دارد اما در این 

راه نیوکاسل آماده است تا آنها را شکست دهد.
همان طور که اسکای اسپورت گزارش می دهد سرخابی ها به بازیکنی با مشخصات سردار 

آزمون علاقه مند هستند.
نیوکاســل با حضور در رده نوزدهم لیگ برتر هستند و برای نجات خود نیاز به جذب بازیکن 

به ویژه در خط حمله دارند و آزمون یکی از اهداف اصلی باشگاه خواهد بود.
وزن اقتصادی مالک جدید عربســتانی نیوکاسل می تواند به آنها اجازه دهد تا از این پرونده 

پیشی بگیرند و المپیک لیون را در این زمینه شکست دهند.
با این حال، نیوکاســل با دریافت ۴1 گل خورده بدترین خط دفاعی را دارد و باید در پنجره 
نقل و انتقالات عمدتاً روی بخش دفاعی تمرکز کنند. یک مدافع کناری جدید و یک مدافع 

میانی در اولویت  این تیم قرار دارد.
با این حال، یک باشــگاه انگلیســی دیگر به نام اورتون، تیم چهاردهم لیگ برتر نیز سردار 

آزمون را مورد نظر دارد که مطمئناً المپیک لیون را تحت فشار قرار می دهد.

ارجاع پرونده بازیکن گابنی گل گهر به دادگستری
کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال پرونده جعل 
مدارک بازیکن گابنی گل گهر ســیرجان را به 
دادگســتری ارجاع داد و پلیس فتا هم به دنبال 

پیدا کردن جاعلان مدارک است.
به گــزارش خبرنــگار مهر، کمیتــه انضباطی 
فدراســیون فوتبال ســرانجام ۲5 آذر ماه بود 
کــه پس از کش و قوس فــراوان رأی یکی از 
جنجالی ترین پرونده های کمیته انضباطی اعلام 

و دیدارهای گل گهر برابر استقلال، پیکان و سپاهان 3 بر صفر به سود این سه تیم شد.
این رای در پی اســتفاده گل گهر از »اریک بوکوم باینامــا« مهاجم گابنی بود؛ بازیکنی که 
می بایســت طبق قوانین سازمان لیگ برای حضور در لیگ برتر ایران می بایست حداقل چهار 
بازی ملی در کارنامه اش داشــته باشــد. گل گهر مدعی بود اریک چهار بازی ملی دارد اما 
با شــکایت پیکان، استقلال و سپاهان این موضوع توســط ارکان قضایی فدراسیون فوتبال 

پیگیری شد.
در نهایت کمیته انضباطی متوجه ایمیل های جعلی از ســوی فدراســیون گابن شد تا دست 
متخلفان در این پرونده رو شــود و یکی از جنجالی تریــن آرای انضباطی تاریخ فوتبال ایران 

صادر شود.
هرچند کمیته انضباطی فدراســیون فوتبال نتیجه سه بازی گل گهر را به سود حریفان اعلام 
کرد و این باشــگاه مشمول جریمه مالی هم شد اما این پایان پرونده جنجالی نبوده و احتمالًا 

تا شناسایی کامل متخلفان و جاعلان مدارک ادامه خواهد داشت.
رضا جاودانی عضو کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال در این خصوص به خبرنگار مهر، گفت: 

پلیس فتا با کسی شوخی ندارد. آنها ذی نفع هم نیستند. خود پلیس هم دنبال جاعل است.
جاودانی افزود: ما این پرونده را برای پیگیری به دادگســتری ارجاع دادیم. قبلًا هم مواردی 
بوده که به دادگستری ارجاع داده باشیم اما اینقدر حساسیت زا نبوده است. به هر حال در این 

پرونده بحث پول و ارز مملکت هم در میان است.

داریوشمصطفوی:حذفاستقلالوپرسپولیسازآسیااتفاقخوبیاست!
رئیس کمیته اســتیناف صدور مجوز حرفه ای گفت: من 
می گویم حذف استقلال و پرسپولیس از آسیا اتفاق خوبی 

است چون کار باید از یک جایی شروع شود.
به گزارش خبرنگار مهر، داریوش مصطفوی در خصوص 
ایرادهایی که کنفدراســیون فوتبال آســیا به سه باشگاه 
پرســپولیس، استقلال و گل گهر گرفته است، گفت: این 
ایرادها ورزشی، پرسنلی، حقوقی، تاسیساتی و ساختمانی 
است. مثلًا در یک قسمت از تیرک دروازه، چمن، جایگاه 

خبرنگاران، حمام، سونا و… ایراد گرفته اند.
وی افزود: باشگاه های ما این ایرادات را برطرف کرده اند. 
کنفدراسیون آسیا دو بازرس دارد. یکی از آنها یک شرکت 

آلمانی اســت که شرایط را بررسی کرده است. این همان 
شرکتی اســت که باشگاه هایی مثل منچســتریونایتد و 

دورتمند را بازرسی کرده و این گزارش ها را داده است.
رئیس کمیته اســتیناف کنفدراســیون فوتبال آسیا که با 
رادیو تهران گفتگو می کرد، خاطرنشــان کرد: مهمترین 
ایراد پــول »خواکیــن« و »کالدرون« بوده اســت که 
پرداخت شــده ولی به درد نمی خورد چون در تاریخ مقرر 
نبوده است. این را هم شما می دانی و هم من. با این حال 
کنفدراسیون فوتبال آســیا این درک را نداشته که ما در 

شرایط تحریمی هستیم.
مصطفوی در پاســخ به این ســئوال که آیا روز دوشنبه 

که مهلت پایانی کنفدراسیون فوتبال آسیا به باشگاه های 
ایران اســت اتفاق بدی می افتد؟ گفــت: اتفاق بد وجود 
ندارد. سال ها به ما گفتند مالکیت دو باشگاه را از زیر نظر 
دولــت خارج کنید تا یک وزیر رئیس مجمع دو باشــگاه 
نباشد. چند ســال داد می زنیم آقای وزیر و آقای رئیس 
جمهور! اما کاری نکردند. شــاید برای بخش های دیگر 
کرده باشــند ولی برای ورزش و فوتبــال کاری نکردند. 
اگر کرده بودند ۴۷8 صفحه گلایه از کنفدراســیون آسیا 
نداشــتیم. بله بعضی هایش از سوء مدیریت است. در این 
۲0 سال نتوانستیم برای اســتقلال و پرسپولیس مجمع 
جداگانه داشته باشیم.وی تاکید کرد: شما می گویید اتفاق 

بد؛ من می گویم اتفاق خوب. باید از یک جایی شــروع 
کنیم. نمی گویم خدایی ناکرده استقلال و پرسپولیس که 
۴0 میلیون هوادار دارند به آسیا نروند. خدا خودش می داند 
چه کار می کند! این مورد 50-50 اســت. شاید حرف ما 
را قبول نکنند. دیروز هم در فدراســیون فوتبال جلســه 
داشــتیم. رئیس فدراسیون کمک کرد ولی یک چیزهایی 
دست فدراســیون و کمیته های بدوی و استیناف نیست 
مثل مالکیت مشــترک و ۶00 میلیارد بدهــی مالیاتی. 
تیم هــای حقوقی باشــگاه ها دارند 1۴ ایراد را بررســی 
می کنند. شــاید -دفاعیه باشــگاه ها- مورد پذیرش قرار 

بگیرد، شاید هم نگیرد.

 چهره ام را دیدند و گفتند تو از اسکاندیناوی آمدی!

یورش بچه قائمشهر به رکورد جادویی
رکورددار جدید دســته فوق ســنگین در رده 
جوانان جهان می گوید در ســال های آینده 
می تواند به رکوردهای تالاخادزه حمله کند.

به گزارش »ورزش ســه«، علیرضا یوسفی 
را بدون شــک می توان یکی از پدیده های 
وزنه برداری جهان در ســال ۲0۲1 دانست؛ 
کســی که در دسته فوق ســنگین توانست 
رکورد جوانان جهان را جابجا کند. یوســفی 
که طلای المپیک جوانــان ۲018 را در 15 
سالگی کسب کرده بود، در مسابقات جهانی 
تاشکند نشــان داد که می تواند امید بزرگ 
ایران برای درخشــش در دسته فوق سنگین 

وزنه برداری برای سال های پیش رو باشد.
با این پدیده وزنه برداری جهان در حالی که 
در 18 ســالگی رویاهای بزرگی در سر دارد، 
همکلام شــدیم. در ادامه مشــروح صحبت 
های علیرضا یوسفی، ملی پوش فوق سنگین 
وزنه برداری ایران را در گفت و گو با »ورزش 

سه« می خوانید.

نفهمیدیم چرا ۲45 کیلو را قبول نکردند
خدا را شکر می کنم که در مسابقات جهانی 
توانســتم عملکرد خوبی از خودم نشان دهم. 
در دوضــرب توانســتم به اولیــن هدفم که 
شکستن رکورد جوانان جهان بود، برسم. در 
ادامه وزنه ۲۴5 کیلوگرمی را هم بالای ســر 
بردم که اگر قبول می شــد، کارم صددرصد 
تکمیل می شــد. با همان وزنه می توانستم 
مدال برنز دوضرب را هم بگیرم، اما متاسفانه 
هیات ژوری نمی دانم بر چه اساسی تصمیم 
گرفــت وزنه مرا قبول نکند. شــاید مدال ها 
از قبل تعین شــده بود چــون خودمان هم 

نفهمیدیم که چرا این وزنه را قبول نکردند.
هدفم زدن رکورد بزرگسالان جهان است

برای من مهم بود که بروم و خودم را نشــان 
دهــم. خدا را شــکر می کنم کــه خیلی ها 
فهمیدنــد که من توانایی و پتانســیل رفتن 
روی ســکو در سال های بعدی را دارم. قطعا 
در سال های بعد می آیم که وزنه های خیلی 

بیشــتر بزنم و حتی هدفم این اســت برای 
رکورد بزرگســالان جهان هــم تلاش کنم. 

هیچ رکورد دست نیافتنی نیست.
تالاخادزه شبیه یک افسانه زنده است

لاشــا تالاخادزه یک نابغه است که از دیدن 
وزنــه زدن او لذت می بریم. او شــبیه یک 
افسانه زنده است. البته که ماندن در اوج نیاز 
به کار حرفــه ای دارد. او قطعا خیلی اصولی 
ریکاوری می کند که بعد از المپیک توانسته 
بازهم رکوردشکنی کند. آن ها مثل ما نیستند 
که تــا دو روز مانده به اعزام ندانند که اصلا 

اعزام می شوند یا خیر.
صبحانه درست هم برای خوردن نداشتیم!

متاســفم که بایــد بگویم قبــل از رفتن به 
مسابقات جهانی حتی در بحث تغذیه مشکل 
داشتیم و صبحانه درست نداشتیم که بخوریم. 
من می دیدم که مســئولان فدراسیون تمام 
تلاش خود را می کنند، اما ای کاش کسانی 
که باید از فدراسیون حمایت می کردند، این 

کار را انجام می دادند. همیشــه وزنه برداری 
در المپیک جزو رشــته هــای مدال آور بوده 
و حداقل یک مدال بــرای ایران در المپیک 
آورده است. نمی دانم چرا نگاهی که به رشته 
هایی مثل فوتبال و کشــتی هست، به وزنه 

برداری نیست!
ما چه چیزی از کشتی و فوتبال کم داریم؟

شــرایط اردو اصلا خوب نبــود. نمی گوییم 
فدراســیون مقصر بوده، اما مسائلی همچون 
اســکان و تغذیه دیگر امکانات اولیه اســت. 
حداقــل چیزی که برای یک ورزشــکار نیاز 
است، تغذیه درست اســت. امیدوارم از وزنه 
برداری بیشــتر حمایت شــود. از موقعی که 
من یادم می آید، وزنه برداران با ســختی و 
بدبختی خودشــان را آماده می کردند. مگر 
این ها ورزشکار و ملی پوش نیستند؟ ما چه 

چیزی از بقیه تیم ها کم داریم؟
در دوضرب می توانم به ۲۷0 کیلو هم برسم

من از 15 ســالگی کــه در المپیک جوانان 

مدال گرفتم، خیلی جدی تر تمریناتم را برای 
بخش بزرگسالان دنبال کردم. الان 18 ساله 
هســتم و دائما باید رکوردهایــم را افزایش 
دهم. من در یکضرب هدفم در ســال های 
آینده رسیدن به رکوردهایی همچون ۲05 تا 
۲10 کیلو و در دوضــرب ۲۶5 تا ۲۷0 کیلو 
اســت. در همین مسابقات ۲۴5 کیلو را مهار 
کردم؛ در حالی که رکــورد تمرینی من هم 

اینقدر نبود.
بچه قائمشهر هستم، اما گفتند تو از 

اسکاندیناوی آمدی!
چهره من هم در مســابقات جهانی ســوژه 
شــده بود. برخی می گفتند تو شــبیه ایرانی 
ها نیستی و مثل ورزشکارانی از اسکاندیناوی 
می مانی. برخی هم می گفتند ســنت بیشتر 
می خورد. من بچه قائمشهر هستم و زیر نظر 
قاسم غزالیان کار می کنم. همان شهری که 
بهداد سلیمی هم در آن بزرگ شد و پیشرفت 

کرد و قهرمان المپیک شد.

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک جغتاي

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهـي موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـي و اراضـي و 
سـاختمانهاي فاقـد سـند رسـمي . برابـر رأي شـماره 1۴00۶030۶018000۴1۲ - 1۴00/0۹/1۶  هیات اول/

دوم موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـي اراضي و سـاختمانهاي فاقد سـند رسـمي مسـتقر در واحد 
ثبتـي حـوزه ثبـت ملک جغتـاي تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضي آقـاي رضا جغتائـي فرزند حسـینعلي 
بشـماره شناسـنامه 31۷۷ صـادره از جغتـای، در ششـدانگ یـک قعطـه بـاغ مشـتمل بـر دو بـاب خانـه، بـه 
مسـاحت 15۷۲.88 مترمربـع، کل پـلاک 51۷ فرعـي از 5 - اصلي واقع در اراضی جغتای از بخش ۷ سـبزوار، 
خریـداري مـع الواسـطه از محـل مالکیت رسـمي آقـای تقی جغتائـی فرزند اروجعلـی و خانم شـهربانو جغتائی 
فرزنـد حسـن بـه نـام متقاضی مزبـور محرز گردیده اسـت. لذا بـه منظور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به 
فاصلـه 15 روز آگهـي مـي شـود در صورتي که اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیت متقاضـي اعتراضي 
داشـته باشـند مـي تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهي به مـدت دو مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم 
و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایي 
تقدیـم نمایند.بدیهـي اسـت در صـورت انقضـاي مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبق مقررات سـند 
مالکیت صادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار نوبت اول :   1۴00/0۹/۲0 تاریخ انتشـار نوبت دوم :   1۴00/10/05

حمیدرضا  آریان پور ٱ رئیس ثبت اسناد و املاک جغتای

511/2آگهی فقدان سند مالکیت
نظـر بـه اینکـه مرضیه جلالی تقدیسـی   باسـتناد ۲ بـرگ فرم استشـهادیه منضم به فرم تعهـد جهت دریافت 
سـند مالکیـت المثنـی نوبـت اول بـه ایـن اداره مراجعـه و مدعی  نموده اسـت  سـند مالکیت  ششـدانگ یک 
بـاب خانـه پـلاک صفـر  فرعـی از ۲۶۴۴  اصلـی بخـش 1 مشـهد کـه متعلـق بـه نامبرده میباشـد  بـه علت 
سـهل انـگاری  مفقـود گردیـده اسـت. بـا بررسـی دفتر امـلاک معلوم شـد مالکیـت نامبـرده در ذیل شـماره 
دفتـر امـلاک الکترونیـک 13۹۹۲030۶003003۴5۴  بنـام مرضیـه  جلالی تقدیسـی ثبت و سـند به شـماره 
چاپـی ۹۷۶3۷1  ج ۹۴ صـادر گردیـده اسـت. دفتـر امـلاک بیـش از ایـن حکایتـی ندارد. لـذا به اسـتناد ماده 
1۲0 اصلاحـی  قانـون ثبـت مراتـب یـک نوبـت آگهـی و متذکـر مـی گـردد هرکـس نسـبت به ملـک مورد 
آگهـی معاملـه ای انجـام داده یـا مدعـی وجـود سـند مالکیـت نـزد خود باشـد بایسـتی ظـرف ده روز از تاریخ 
انتشـار ایـن آگهـی اعتـراض کتبـی خـود را بـه پیوسـت اصـل سـند مالکیـت یا سـند معامله رسـمی بـه این 
اداره تسـلیم نمایـد. بدیهـی اسـت در صـورت عدم اعتـراض در مهلـت مقرر و یا وصـول اعتراض بـدون ارائه 
سـند مالکیـت یـا سـند معامله رسـمی نسـبت به صـدور سـند مالکیت المثنـی و تسـلیم آن به متقاضـی اقدام 

خواهد شـد. م.الف3۶8 
سید محمد باقر حسینی جهانگیر-رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهد مقدس

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و 
سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 1۴00۶030۶۲۷100۲51۶ هیات  موضـوع قانون تعیین 

تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملک 
مشـهد منطقـه پنـج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقـای میر حامـد زنوزی فرزند حسـن ششـدانگ 
یـک قطعـه بـاغ و اسـتخر بـه مسـاحت  13۴33  متـر مربع قسـمتی از پـلاک 11۹  اصلی بخـش ۹  واقع در 
روسـتای رضـوان بـه نـام خـود متقاضی  ) سـهم مشـاعی خودش( محـرز گردیده اسـت. لذا به منظـور اطلاع 
عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صدور 
سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مـدت دو ماه 
اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظـرف مدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صورت انقضـای مدت مذکـور و عدم 
وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد.ضمنا صدور سـند مانـع از مراجعـه متضرر به 
دادگاه نخواهـد شـد. م.الـف3۲۹ تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۹/۲0. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/10/5

بشیرپاشائی ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/4آگهی  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه ثبت تایباد
نظـر بـه دسـتورمواد1و3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت  اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مصوب 
13۹0/۹/۲0  امـلاک متقاضیـان کـه در هیـات موضـوع مـاده یک قانون مذکور مسـتقر در بخش 1۴ مشـهد 
واحـد ثبتـی شهرسـتان تایبـاد مـورد رسـیدگی وتصرفـات مالکانـه و بلامعـارض آن محـرز و رای لازم صادر 
گردیـده جهـت اطـلاع عمـوم به شـرح ذیل آگهـی میگـردد:  خانم نیـره  ارجمند به شناسـنامه شـماره 55۶۲   
کـد ملـی  0۷۴83۹5۲88  صـادره تایبـاد فرزنـد فیض محمد در ششـدانگ یکباب منزل به مسـاحت 180/0۶ 
متـر مربـع پـلاک شـماره ۶۶۹  فرعـی  از  ۲50  اصلـی واقـع در خراسـان رضـوی  بخش  1۴  مشـهد حوزه 
ثبـت ملـک تایبـاد  از محل قسـمتی از مالکیت کبیـر مختاریان و قسـمتی از  پلاک** کلاسـه ۲50- 1۴00 
. لـذا بـه موجـب مـاده 3 قانون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و ماده 
13 آئیـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریق روزنامه کثیرالانتشـار  منتشـر تا 
در صورتیکـه اشـخاص ذینفـع بـه آرای اعـلام شـده اعتراض داشـته باشـند باید از تاریـخ انتشـار اولین آگهی  
تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره  تسـلیم و رسـید اخذ نماینـد . معترضیـن باید ظرف مـدت یک ماه 
از تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل نماینـد و گواهـی تقدیم 
دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهد کـه در این صـورت اقدامات ثبت موکـول به ارائـه حکم قطعی 
دادگاه اسـت و در صورتیکـه اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یا معتـرض گواهی تقدیم دادخواسـت 
بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صدور سـند مالکیت مـی نماید و صدور سـند 
مالکیـت مانـع از مراجعـه متضـرر به دادگاه نیسـت. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/10/5. تاریخ انتشـار نوبت 

دوم: 1۴00/10/۲0
غلامرضا آقازاده-رئیس ثبت اسناد و املاک تایباد

511/5آگهی  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه ثبت تایباد
نظـر بـه دسـتورمواد1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت  اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصوب 
13۹0/۹/۲0  امـلاک متقاضیـان کـه در هیـات موضـوع مـاده یک قانـون مذکور مسـتقر در بخش 1۴ 
مشـهد واحـد ثبتـی شهرسـتان تایبـاد مورد رسـیدگی وتصرفـات مالکانـه و بلامعارض آن محـرز و رای 

لازم صـادر گردیـده جهـت اطـلاع عمـوم بـه شـرح ذیـل آگهـی میگـردد: آقـای محمـد سـلطان زاده 
بـه شناسـنامه شـماره 0۷۴0۲5۲۲۲۴  کـد ملـی 0۷۴0۲5۲۲۲۴  صـادره تایبـاد فرزنـد عبدالسـلام  در 
ششـدانگ یکبـاب منـزل بـه مسـاحت  ۴0۹/۴۴ متـر مربع پـلاک شـماره  ۶۷5 فرعـی  از ۲50  اصلی 
واقـع در خراسـان رضـوی  بخـش 1۴ مشـهد حـوزه ثبـت ملـک تایبـاد  از محـل تمامـت مالکیـت 
عبدالسـلام  سـلطانزاده و قسـمتی از پـلاک **کلاسـه 31۴- 1۴00.  لـذا بـه موجـب مـاده 3 قانـون 
تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و مـاده 13 آئین نامـه مربوطه 
ایـن آگهـی در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق روزنامـه کثیرالانتشـار  منتشـر تـا در صورتیکـه 
اشـخاص ذینفـع بـه آرای اعـلام شـده اعتراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار اولین آگهـی  تا دو 
مـاه اعتـراض خـود را به این اداره  تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد . معترضین باید ظرف مـدت یک ماه از 
تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت به تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل نماینـد و گواهی تقدیم 
دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهد کـه در این صـورت اقدامات ثبـت موکول بـه ارائه حکم 
قطعـی دادگاه اسـت و در صورتیکـه اعتـراض در مهلـت قانونی واصـل نگردد یا معتـرض گواهی تقدیم 
دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائه نکنـد اداره ثبت مبادرت به صدور سـند مالکیـت می نماید 
و صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعه متضرر به دادگاه نیسـت. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/10/5. 

تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/10/۲0
غلامرضا آقازاده-رئیس ثبت اسناد و املاک تایباد

511/6آگهی  قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی حوزه ثبت تایباد
نظـر بـه دسـتورمواد1و3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت  اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مصوب 
13۹0/۹/۲0  امـلاک متقاضیـان کـه در هیـات موضـوع مـاده یک قانون مذکور مسـتقر در بخش 1۴ مشـهد 
واحـد ثبتـی شهرسـتان تایبـاد مـورد رسـیدگی وتصرفـات مالکانـه و بلامعـارض آن محـرز و رای لازم صادر 
گردیـده جهـت اطـلاع عمـوم به شـرح ذیـل آگهـی میگردد:  خانـم نیـره ارجمند به شناسـنامه شـماره 55۶۲  
کـد ملـی 0۷۴83۹5۲88  صـادره تایبـاد فرزند فیـض محمد در ششـدانگ یکباب منزل به مسـاحت 335/۹۲ 
متـر مربـع پـلاک شـماره ۶۷۹  فرعـی  از ۲50  اصلـی واقع در خراسـان رضوی  بخش 1۴ مشـهد حوزه ثبت 
ملـک تایبـاد  از محـل قسـمتی از مالکیت فضل احمد خان فاضلی وقسـمتی از پلاک **کلاسـه 1۴00/۲۴۹ 
. لـذا بـه موجـب مـاده 3 قانون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و ماده 
13 آئیـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق روزنامـه محلی و کثیرالانتشـار  
منتشـر تـا در صورتیکـه اشـخاص ذینفـع بـه آرای اعـلام شـده اعتـراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی  تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه این اداره  تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد . معترضیـن باید ظرف 
مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل نمایند و 
گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه در این صـورت اقدامـات ثبـت موکول به 
ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتیکـه اعتـراض در مهلـت قانونی واصـل نگردد یا معتـرض گواهی 
تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیت می 
نمایـد و صـدور سـند مالکیت مانـع از مراجعه متضرر به دادگاه نیسـت. تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/10/5. 

تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/10/۲0
غلامرضا آقازاده-رئیس ثبت اسناد و املاک تایباد
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

یک ایرانی در تیم علمی تلسکوپ فضایی »جیمز وب« ناسا

»آیرین شیوایی« محقق مقطع فوق دکترا دانشگاه »آریزونا« 
و عضو تیم علمی جیمز وب از دانشــمندان ایرانی در توســعه 

این تلسکوپ بسیار مهم نقش به سزایی را ایفا کرده است.
 »آیرین شــیوایی« دارای مدرک کارشناسی رشته فیزیک از 
دانشگاه تهران و مدرک دکترای رشته اخترفیزیک از دانشگاه 

کالیفرنیا، ریورساید است.
ireneshivaei.weebly.(در ســایت آیرین شــیوایی ویبلی

com( وی درباره نقش خود در این تلســکوپ گفته است: در 
رصدخانه اســتیوارد دانشگاه آریزونا، من عضوی از تیم  علمی 
 )MIRI(ابزار فروسرخ میانی )GTO(»رصد زمان تضمین شده«

و دوربین مادون قرمز نزدیک)NIRCam( هستم.
وب به چهار ابزار علمی برای کمک به مشــاهدات خود مجهز 
 ،)NIRCam(شده است. اینها شامل دوربین مادون قرمز نزدیک
طیف نگار مادون قرمز نزدیک)NIRSpec(، ابزار مادون قرمز 
میانی)MIRI( و حســگر هدایت دقیق/تصویرگر مادون قرمز 
نزدیک و طیف نگار بدون شــکاف)FGS-NIRISS( هستند. 
تلسکوپ فضایی جیمز وب حاصل تلاش مشترک ناسا، آژانس 

فضایی اروپا و آژانس فضایی کانادا است.
ناســا با همکاری آژانس فضایی اروپا و آژانس فضایی کانادا، 
دهه هاســت در حال کار بر روی این تلسکوپ است و بیش از 
10 میلیارد دلار برای ساخت »جیمز وب« هزینه کرده است.

هدف اصلی این تلســکوپ، بررســی چگونگی شکل گیری و 
تکامل کهکشان ها پس از مه بانگ است و قصد دارد با نگاهی 
به اعماق کیهان تصاویری از اولین کهکشان هایی که تاکنون 
شکل گرفته اند، ثبت کند. دوربین های فروسرخ این تلسکوپ 
به قدری قدرتمند و دقیق هســتند کــه می توانند حضور یک 
خر زنبور را از فاصله ۲۴0 هزار مایلی)فاصله بین زمین و ماه( 

تشخیص دهند. »جیمز وب« همچنین به اخترشناسان کمک 
خواهد کرد تا اســرار جهان را درک کنند. »جیمز وب« 100 
برابر قدرتمندتر از هابل اســت. همچنین وب از نور فروسرخ 
اســتفاده می کند و دارای طول موج هایی است که می تواند از 
میان ابرهای غباری نیز که ممکن است از دید هابلِ متکی به 
نور مرئی جا مانده باشــد، گذر کند. وب باید عمیق تر از پیش 
کیهــان را رصد کند و کهکشــان هایی را که پس از مه بانگ 
شــکل گرفتند، شناسایی کند. شناســایی این کهکشان ها به 
دلیل دور دســت بودن و نور کم برای هابل چندان امکان پذیر 

نیست.
نمی توان گفت »وب« جایگزین »هابل« خواهد شــد، چرا که 
»هابل« همچنان در حال رصد کیهان اســت و ناســا امیدوار 
اســت تا چند ســال دیگر، احتمالا تا دهه ۲030 نیز بتواند از 
آن اســتفاده کند. »هابل« یکی از بزرگترین و پرکاربردترین 
تلسکوپ ها به شــمار می آید. »وب« اغلب به عنوان جانشین 
یا جایگزین هابل توصیف می شــود، اما به رغم تعداد انگشت 
شماری مشکل در طول این سال ها، ابزارهای علمی »هابل« 
همچنان قوی هســتند و این دو تلسکوپ بزرگ قرار است با 
هم )البته دور از یکدیگر( در فضا مشــاهداتی را انجام دهند. 
»هابل« می توانــد نورهای محدوده طول مــوج حدود ۲00 
نانومتر )nm( تا ۲.۴ میکرون را ببیند، در حالی که برد »وب« 
از حــدود ۶00 نانومتر تا ۲8 میکرون خواهد بود. »جیمز وب« 
برخلاف »هابل« در مــدار زمین قرار نمی گیرد، بلکه در مدار 
خورشــید و در نقطه ی لاگرانژی دو در فاصله بین 3۷۴ هزار 
تــا 1.5 میلیون کیلومتری از زمین قــرار خواهد گرفت. نقاط 
لاگرانژی پنج نقطه میان دو جســم بزرگ هســتند که در آن 

نیروی جاذبه دو جسم همدیگر را خنثی می کند.

 راهبرد علمی برنج خالی یا 
شهد آسمانی؟!

وحید حاج سعیدی
به نظر می رســد این روزها مردم از هر دوره دیگری حرف گوش 
تر شده اند و توصیه های علمی را به جان می خرند و اگر نوسانات 
نرخ طلا اجازه بدهد آن را با آب طلا بر ســر در خانه های اجاره ای 
شان هم می نویسند. حالا می خواهد جملات انگیزشی آنتونی رابینز 
و اشــعار تحریف شده حسین پناهی باشد و یا توصیه ها و افاضات 
علمی و راهبردی نماینده مجلس و کارشناس رسانه ملی ... مشت 
نمونه خروار توصیه کارشناس چاق و چله و تپل رسانه ملی که مردم 
را به خوردن برنج خالی دعوت کرده بود... این توصیه تا جایی مورد 
اســتقبال قرار گرفت و خلق الله راهبرد برنج خالی مشارالیه  آویزه 
گوش و نصب العین قرار دادند که ســرانه مصرف گوشــت از 1۲۲ 
کیلوگرم در دوران جنگ به شش هفت کیلو در سال رسید! هر چند 
عده ای پا را فراتر گذاشــته و در صدد هســتند همان برنج خالی را 
هم که بعضی ارقام آن به کیلویی 80 هزار تومان رســیده از سفره 

خانوار حذف کنند.
فرشاد مومنی اقتصاددان گفت: »آیا شهروندان گرامی و حکومتگران 
می دانند که در بدترین سال های جنگ بر اساس گزارش های رسمی 
بانک مرکزی و مرکز آمار، خانواده های این مملکت ســالانه 1۲۲ 
کیلو گوشــت قرمز مصرف کرده اند و این میــزان الان به ۶ تا ۷ 
کیلو در ســال رسیده است؟ واقعا شــما این ها را می خواستید؟ این 
میزان ســهل انگاری و بی توجهی نسبت به سیاست های تورم زا و 
توســل کردن به پنهان کاری و فریب و بازیچه رباخوارهاو دلال ها 
شــدن برای حکومت چه عاقبتی را پیش خواهــد آورد؟« ) نقل از 

سایت انتخاب(
البتــه آقای مومنی کمی پیاز داغش را زیــاد کرده و اوضاع چندان 

هم بغرنج نیست. 
حالا کی نوبت به حذف زعفران و لبنیات و میوه و نخود لوبیا و سایر 
اقلامی می رســد که نه تنها برای بدن ضرورتی ندارند، بلکه باعث 
چاقی و سرطان و هزار درد و مرض دیگر می شوند، خدا می داند! 

هر چند با افزایش نجومی قیمت ها دیگر نیازی به جملات انگیزشی 
و توصیه کارشــناس و نماینده نیست و خود به خود برخی اقلام از 
سبد خانوار برچیده شــدند و خود خانواده ها به مضر بودن آنها پی 
بردند.با این حال باز جای شــکرش باقی اســت که افزایش قیمت 
های اخیر ربطی به ســوء مدیریت، داســتان حباب، تحریم، جنگ 
اقتصادی، مدیران خســته و پیر و پاتال و ... ندارد و قطعاً مربوط به 
تنش مذاکرات و کارخرابی برخی مدیران نفوذی دولت قبلی است 

که هنوز کلید را به مدیران جدید تحویل نداده اند!
فقط خدا کند این لابلا روابط ما با هندوســتان زیاد حسنه نشود که 
مجبور شویم شــبیه به »پراهلاد جانی« مرتاض هندی که هفتاد 
ســال چیزی نخورده، ما هم از شهد آســمانی تغذیه کنیم! خدا به 

خیر بگذراند...

طنز

علمی

تکنولوژی

محققان اخیرا یک لایه نادیده گرفته شــده از 
ماهیچه را زیر فک پایینی صورت انسان کشف 

کرده اند.
انسان  به گزارش دیلی میل، بدن 
همچنان محققان را شــگفت زده 
مــی کند.محققان دانشــگاه بازل 
در ســوییس متوجه شده اند یک 
لایه ماهیچه اضافی در عضله فک 
وجود دارد که پشت گونه ها است 
و نقــش مهمی در جویدن ایفا می 
کند.قبلا تصور می شد عضله فک 
یک بخش ســطحی و یک بخش عمیق دارد. 
اما پــس از آنکه محققان ســرهای اهدایی به 

آزمایشگاه را تشریح کردند با یک لایه اضافی و 
 M.« عمیق تر روبرو شدند.محققان لایه جدید را
«)قســمت   masseter pars coronoidea
کورونوئیدی عضله فک( نامیده اند که با فشــار 
دادن دست به پشــت فک هنگام جویدن قابل 

لمس است.
دکتر ســیلویا مازی از دانشــگاه بازل در بیانیه 
ای در این باره می نویســد: این بخش عمیق از 
عضله فک از لحاظ جهت و عملکرد کاملا از دو 

بخش دیگر مجزا است.
همچنین به نظر می رســد ایــن ماهیچه تنها 
بخشی از عضله جویدن باشد که می تواند فک 
پایینی را به سمت عقب) سمت گوش ها( ببرد.

اسـتفاده از بـرف روب های سـنتی و انتقال آنها 
بـه مناطـق بـرف گیـر کار دشـواری اسـت، اما 
اسـتفاده از بـرف روب رباتیـک کـه وظایفـش 
را بـه طـور خـودکار انجـام می دهـد، راه حـل 

اسـت. سـاده تری 
بـه گـزارش نیواطلـس، 
بـرف روب  ربـات 
اسـنوبات اس 1 کـه بـا 
می کنـد،  کار  باتـری 
خـودکار  طـور  بـه 
را  پربـرف  مسـیرهای 
پاکسـازی  و  شناسـایی 
می کنـد و البتـه فعلًا در 
دومیـن مرحله بررسـی 
دارد. قـرار  آزمایشـی 

ایـن ربـات بـا موفقیت 
برف روبـی  بـرای 
اسـتفاده  مـورد  سـرباز  بـزرگ  پارکینگ هـای 
قـرار گرفتـه و برای ایـن کار نیازی بـه مداخله 

اسـت. نبـوده  افـراد 
کاربـران بـرای اسـتفاده از ایـن ربات بایـد باند 
رادیویـی آن را تنظیم کنند و سـپس با اسـتفاده 
از تعـدادی چـراغ محوطه مورد نظـر خود برای 
برف روبـی را تعییـن کننـد تـا سـیگنال ها برای 
چراغ هـای یادشـده ارسـال شـده و در نهایـت 

ادامـه  در  شـود.  مشـخص  برف روبـی  مسـیر 
نیـازی بـه دخالت افـراد نیسـت و برف روبی به 

طـور خـودکار انجام می شـود.
نکته مهم این اسـت که مسـیر مشـخص شـده 
برف روبـی نبایـد یـک شـکل هندسـی دقیـق 
داشـته باشـد. یک اپلیکیشـن اندرویـدی یا آی 
او اس بـرای تنظیـم دسـتی مسـیر برف روبـی 
در نظـر گرفته شـده اسـت. همچنیـن می توان 
بـه صـورت آنـی و لحظـه بـه لحظـه مسـیر 
برف روبـی را بـا اسـتفاده از یـک دسـته کنترل 

بی سـیم تغییـر داد.
ایـن ربـات 1۹۹۹ دلار قیمـت دارد و بسـته بـه 
سـطح حرکتـی خـود از یـک خـراش دهنـده 
سـطح یـا برس چرخـان بـرای کنـار زدن برف 
اسـتفاده می کنـد. ایـن ربـات می تواند بـرف را 
تـا فاصلـه 3.۷ متـری پرتـاب کنـد و حداکثـر 
ارتفـاع برفـی کـه ایـن ربـات در آن قـادر بـه 
سـرعت  اسـت.  میلیمتـر   305 اسـت  فعالیـت 
حرکـت ایـن ربات هـم 0.۴ متر در ثانیه اسـت.

بـرای  لیـدار  حسـگرهای  از  یادشـده  ربـات 
شـارژ  بـا  و  کـرده  اسـتفاده  موانـع  شناسـایی 
کامـل باتـری بـرای 1.5 تـا حداکثر دو سـاعت 
قابـل اسـتفاده اسـت. ایـن ربـات ۶5 کیلوگـرم 
طراحـی ضـدآب  صـورت  بـه  و  دارد   وزن 

 شده است.

یک عضله جدید در فک انسان کشف شد

ربات برف روب هم از راه رسید


